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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 11/2015 
Caràcter: Extraordinari   
Data: 14 de setembre de 2015 
Horari: de 16’05 a  18’35 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
José Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
 
Regidors/res 
Juana María  Adrover Moyano (PSIB-PSOE) 
José Ignacio Aguiló Fuster (PP) 
María José  Bauzá Alonso (PP) 
Josep Lluis Bauzá Simó (C’s) 
José Javier Bonet Díaz (PP) 
Mercè Borràs Dalmau (MÉS per Palma)  
Lourdes Bosch Acarreta  (PP) 
Bartolomé Cañellas Cardona (C’s) 
Llorenç Carrió Crespí (MÉS per Palma) 
Miquel Comas Oliver  (SOMPALMA) 
Patricia Conrado Quiroga (C’s) 
Margarita Durán Cladera  (PP) 
Joan  Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE) 
Adrián García Campos (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luís Gijón Carrasco (PP) 
Aurora Jhardi Massanet  (SOMPALMA) 
Aligi Molina Suárez  (SOMPALMA) 
Antonia Martín Perdiz  (SOMPALMA) 
Susanna Moll Kammerich (PSIB-PSOE) 
Antoni Noguera Ortega (MÉS per Palma) 
Angélica Pastor Montero (PSIB-PSOE) 
Miquel Perelló Oliver (MÉS per Palma) 
Pedro Luís Ribas Dietrich (C’s) 
Antonia Roca Bellinfante  (PP)  
Rodrigo Andrés Romero  (SOMPALMA) 
Fernando Rubio Aguiló  (PP) 
Guillermo Sánchez Cifre (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS per Palma) 
 
Cap de Departament: Antoni Pol Coll 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
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SOL·LICITUDS D’INTERVENCIONS:  
 
- Unitat Cívica per la República (CIF G-57601353) 
 Miguel Mascaró Caveva 
 
 - Associació de Veïnats de S’Arenal-Platja de Palma (CIF G-07686033) 
 Francisco Nogales Anca 
 
- AAVV Districte Platja de Palma (CIF G-57586844) 
 Gabriel Barceló Tomás 
 
- Asociación de Empresarios de Salas de Fiesta, Discotecas y Similares de Baleares 
(Presentada al Registre General a les 11.00h, fora de termini) 
             Jesús Sánchez Riutord 
 
Sr. Mascaró Caveva, representant de Unitat Cívica per la República: 
 
“Bones tardes, públic en general, Sr. Batle, bones tardes. Jo fa més de 50 anys que visc a 
l’Arenal, conec l’Arenal perfectament, pertanyi-ho a l’Associació de Can Pastilla, també som 
membres de l’Amipa, com abuelo, i bé som una persona implicada a la vida de tot lo que té que 
veure amb la societat, i en tot lo que té que veure amb el conviure d’un barri com és l’Arenal, 
Can Pastilla, i tots els trams que sabeu que existeixen allà. Jo crec que ens ocupa un tema molt 
important, un tema molt important on no es pot treure redit polític, perquè les diferències 
ideològiques ja queden marcades, uns estan a favor de la guerra, uns estan a favor de la pau, uns 
estan a favor d’un altre cosa i l’altre d’un altre cosa, per lo tant, uns estan a favor de l’ecotaxa, 
uns altres estan en contra de l’ecotaxa, per lo tant les diferències ideològiques queden totalment 
marcades. El tema del Arenal és un tema que ens ocupa a tots, fa més de 30 anys que existeixen 
els trileros,  jo estic a favor del Partit Popular, per exemple, quan diu que està en contra dels 
trileros, però és que això no és una cosa ni de dretes ni d’esquerres, això és un tema de sentit 
comú, jo no crec que ningú estigui a favor de que els trileros estiguin allà enganyant en els 
turistes. Jo estic a favor de poquíssimes de coses que el Partit Popular, jo vaig sentir a Radio 
Nacional d’Espanya, a una regidora, i vaig dir ... jo rubrico pràcticament tot lo que demanava, 
perquè era de sentit comú, l’Arenal patint, patint des de fa moltíssims d’anys la inseguretat 
ciutadana, i moltíssimes de coses que tots sabem que en cinc minuts és difícil explicar. Jo 
m’agradaria que uns i els altres vos possessiu d’acord, les associacions, els polítics, vos 
possessiu d’acord pel bé dels ciutadans de l’Arenal, de Can Pastilla també, de tota aquella zona. 
No podem un dia sí, un dia no, des de fa possiblement 20 anys, que el dia que menys els hi 
pareix, ara fa 15 dies, no fa un mes, varen amollar les comportes de les depuradores, i plam a la 
mar. A les persones, a les persones li pot posar una bandereta vermella, i li pot dir que no es 
tirin a la mar, però en els peixos i a l’ecosistema no li pots dir en això. En els peixos i en el 
ecosistema varen rebre tota aqueixa brutor que varen amollar les comportes. A jo m’agradaria 
que tot això, també això forma part per la qualitat del turisme, pels banyistes, pels qui venen pel 
sol i platja, per lo tant poseu-vos d’acord uns, que no venguin a l’Arenal, ara que governeu, a 
cobrir l’expedient, i si os he visto no me acuerdo, com ha passat durant 30 anys. I uns altres que 
no utilitzeu l’Arenal i Can Pastilla, que me perdonin les altres barriades, d’allà la Ribera i tal per 
tal, poseu-vos d’acord d’una vegada, asseieu-vos a una taula, i mireu que és lo que es pot fer, hi 
ha interessos molt poderosos a l’Arenal, jo no els nombraré però perquè són casi interessos 
mafiosos, això ho sabeu uns i els altres, per lo tant, me perdonareu la meva covardia, per no dir 
quins són aquests interessos en aquest moment, però un que té ja fills i néts i que ja ha tingut 
dos atemptats durant aquests darrers 25 anys, a ca meva, 3, a ca meva, en el meu cotxe i ara fa 
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dues setmanes també, doncs perdoneu-me que tinc por de que les coses no arribin a majors. Jo 
vos demano la màxima col·laboració perquè l’Arenal i Can Pastilla s’ho mereix. Gràcies.” 
 
Sr. Nogales Anca, representant de l’Associació de Veïnats de s’Arenal-Platja de Palma: 
 
“Buenas tardes Señores Regidores y la oposición. Sr. Alcalde, a Usted en especial que ha 
estrenado este cargo. Bien, tenemos que decir, nosotros resaltamos, sobre el punto 2, en lo que 
se refiere a horarios de cierre de supermercados, comercios, similares. Es necesario guardar un 
horario que no tenga que estar abierto a altas horas de la madrugada, haciendo una competencia 
desleal entre sí y a la vez es otro motivo que ayuda a incrementar la venta de bebidas 
alcohólicas de baja calidad, acentuando la inseguridad en la zona. En el punto 3, es necesario 
crear una base de datos única, para que todos los comercios, sobre todo para licencias de 
actividades, porque nos encontramos que hay licencias con un cierto tipo de actividad comercial 
y resulta que es otro, que se dedica a la prostitución descarada y en plena vía pública. Es 
necesario esta base de datos que valdrá para ordenar la zona referida. En el punto 4, que se 
refiere a las terrazas, tenemos que decir que debe vigilarse el abuso de ocupación de las mismas, 
y que sea un estándar en toda la zona y forma de ocupación, con marcas en el suelo sobre la 
zona permitida a ocupar, evitando el choque entre restauradores y comerciantes, por el 
solapamiento de espacios. Sobre el punto 5, sobre la estética, es hora de marcar unas reglas a 
aplicar, para dar mejor imagen a la zona, dándole un estilo y clase mejor, a la vista de espacios 
comerciales. En el punto 6 encontramos que toda la información que se lleve a nuestros 
visitantes,  a través de diferentes medios es buena, y ayude a concienciar a que existe una 
Ordenanza Cívica de comportamiento que se tiene que respetar. En el punto 7, hay que buscar 
ciertos cambios legislativos referente al juego del Trile, para que se castigue al reincidente que 
lleva años burlándose de la Justicia, además de consumir muchos recursos policiales que pueden 
dedicarse a otros menesteres. Y ya no hablemos de la prostitución encubierta y mafiosa, que 
también hay que cortar. Nos llama la atención que cuando exponemos nuestras quejas referidas 
al juego del Trile o a la prostitución, ante nuestros organismos oficiales, que nos tienen que 
defender, resulta que nos contestan que es que el Trile no es un delito, la prostitución tampoco. 
Señores Regidores, trasladen nuestras quejas, y hagan que se legisle con sentido común, 
reconociendo la peligrosidad que esto encierra y que es parte y motivo necesario para el orden 
en la zona. Sobre el punto 8, inversiones de modernización que hacen falta. Sin duda cables y 
tendidos eléctricos, y contenedores de basura, están anticuados, con un retraso abismal en los 
tiempos actuales. Se necesitan inversiones continuadas, que no se corten y sigan su curso 
independientemente del color del Gobierno que exista  en este momento en nuestra Comunidad. 
Es necesario el consenso honrado a la hora de hacer una reforma de la Playa de Palma. Hemos 
comprobado cual es el origen del desastre que amenaza a la Playa de Palma, en los últimos años 
en materia de seguridad. Empezando de cómo se vende el producto turístico. La moda la van 
imponiendo ciertas empresas sin escrúpulos, que se dedican a la venta de paquetes turísticos, 
basados en el consumo de alcohol. Se inventan formulas que desde el punto de origen y en el 
propio medio de transporte aéreo, ya les aplican el todo incluido baratero, que consiste en 
incitarles a beber, con el fin de que cuando entren en nuestra Comunidad, ya entran ebrios, y por 
lo tanto vulnerables. Si la táctica está bien planeada, nada más aterrizar, dejan las maletas en sus 
hoteles, acuden corriendo a celebrar la hora feliz, que consiste en seguir bebiendo las primeras 
consumiciones gratis, para que luego, vulnerada su voluntad por los efectos del alcohol, pagan 
las consumiciones que ya no recuerdan y al precio estipulado. Es fácil aflojarles la cartera por 
que en su estado ya no saben lo que se hace uno. Es por lo tanto que ciertos establecimientos 
son co responsables de lo que les sucede a los clientes embriagados y deben tener la obligación 
de no servir más bebidas alcohólicas a quien se observa que ya no puede ingerir más. 
Antiguamente esto era un obligado cumplimiento en bares y similares. También sería un acierto 
recuperar las reuniones quincenales de mayo a octubre de las Comisiones de Trabajo, en las que 
participen asociaciones vecinales, comerciantes, oferta especializada y resto de empresarios, con 



 

- 4 - 

el fin de recoger las inquietudes y nuevos problemas que aparecen en la Playa de Palma. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Barceló Tomás, representant de AAVV Districte Platja de Palma: 
 
“Bones tardes Sr. Batle, regidors. Som en Gabriel Barceló, l’Associació Districte Platja de 
Palma ens ha cedit la paraula, i som el President de l’Agrupació Ciutadana Ciutat de s’Arenal. 
Què fem avui aquí? Per ventura vostès pensen que els problemes de Platja de Palma es poden 
resoldre amb unes poques propostes puntuals? Propostes que els qui ara pretenen impulsar-les, 
varen esser incapaços de desenvolupar durant la passada legislatura, propostes que en alguns 
casos no atenen al interès general de la societat civil de Platja de Palma i que són tardanes. Així 
i tot, comentarem breument les seves propostes: les inspeccions a comerços han de dur-se a 
terme d’ofici, no poden dependre de qui ocupi responsabilitats de Govern en cada moment. I la 
creació d’un distintiu QR no ens sembla de rellevància per a una solució a la problemàtica 
existent. L’ocupació de la via pública, ha de revisar-se i ordenar-se, quan això ocorri llavors 
podrem parlar de mesures de delimitació. Una Ordenança d’estètica no pot estar dirigida 
solament al sector de comerç, ha d’implicar i afectar a tots els sectors, també al sector públic, 
per una millora dels equipaments urbans. Una Ordenança Cívica, i una Ordenança Cívica, no 
pot esser efectiva, si està redactada en benefici d’uns pocs sectors, i si no disposa dels mitjans 
necessaris per esser aplicada. I les campanyes de conscienciació, han d’anar dirigides a tots els 
sectors de la societat, no només als turistes. La presència de la Policia Local és necessària, i ha 
d’esser l’adequada a les peculiaritats de la zona, no hauria d’esser repressiva, sinó de proximitat. 
Per algunes de les tasques que vostès numeren, ja hi ha altres cossos com la Policia Nacional. 
Parlen d’una mòbil de la Policia Local àdhuc sabent que una de les dues oficines existents es 
manté tancada per falta de mitjans. Acompanyar els serveis de neteja d’efectius de Policia Local 
no beneficia en absolut a la nostra imatge, ni soluciona la problemàtica mediambiental de fons, 
és una mesura que ja va esser aplicada i àmpliament criticada. Reunions quinzenals de maig a 
octubre? Els altres mesos de l’any no hi ha vida a la Platja de Palma? Demanen vostès prioritzar 
inversions. On són els fons recaptats per taxes d’obres que vostès es van comprometre a invertir 
a la zona? Òbviament els aparcaments i la millora d’accessos són una prioritat però, de que en 
poden servir unes poques estacions de BiciPalma a l’Arenal? Prioritzem moltes altres prioritats 
pensant en els residents. Reactivem el Pla d’Acció Integral de Platja de Palma i exigim a les 
administracions superiors, que assumeixin el compromís econòmic que tenien amb aquest Pla. 
Presenten vostès propostes sobre la gestió de la neteja, que són similars a les presentades en els 
Plens municipals de dia 27 de juny de 2013, i 31 de juliol de 2014, en aquells Plenaris les varen 
votar en contra, els agraïm que hagin reflexionat sobre aquest tema. No són suficients aquests 
projectes que presenten per resoldre els problemes de Platja de Palma a l’Arenal, no van més 
enllà dels discursos caducs als quals ja estem acostumats. Parlem de futur, aprenent dels errors 
del passat, el model de gestió centralitzat, que es ve aplicant, mai ha aportat solucions. Platja de 
Palma-s’Arenal necessita una gestió amb serveis propis i específics descentralitzada, un nou 
model de gestió que ens permeti poder prendre les nostres pròpies decisions, basat en la 
col·laboració entre els dos ajuntaments que administren la zona i en el qual la nostra societat 
pugui veure’s clarament representada. Tampoc es resoldran els problemes de Platja de Palma 
sense recordar que més enllà de ser una destinació turística, és el lloc on resideixen ciutadans i 
ciutadanes de dos municipis. Quan haguem parlat de futur, de com resoldre els problemes 
estructurals i de la realitat social de Platja de Palma-s’Arenal. Llavors serà el moment de tractar 
sobre les petites coses del dia a dia. Per tot això que he expressat anteriorment sol·licitem: que 
aquest Ple no tingui en compte les propostes avui presentades pel Grup Municipal en l’oposició. 
Que aquest Ple atorgui a l’Equip de Govern actual un marge de confiança i temps per 
desenvolupar les seves pròpies propostes sobre Platja de Palma-s’Arenal. Demanem també al 
Ple municipal que insti a l’Equip de Govern d’aquest Consistori a iniciar les gestions oportunes 
per constituir una Mesa conjunta amb l’Ajuntament de Llucmajor, i una Comissió de seguiment 
composta per tots els actors socials i empresarials de Platja de Palma-s’Arenal, juntament amb 
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els diferents partits polítics, tinguin o no tinguin representació als dos Consistoris. Amb la 
finalitat d’aconseguir el consens necessari per fer realitat el nou model de gestió que exigim per 
Platja de Palma-s’Arenal. Demanem a aquest Ple i als grups municipals respecte cap als 
ciutadans i ciutadanes de la nostra Ciutat de s’Arenal, perquè encara que vostès no s’han adonat, 
Platja de Palma-s’Arenal és una ciutat que necessita ser tractada com a tal. Moltes gràcies 
Senyores i Senyors.” 
 
Sr. Sánchez Riutord, representant de la Asociación de Empresarios de Salas de Fiestas, 
Discotecas y similares de Baleares: 
 
“Alcalde, Regidores en el Gobierno y en la oposición. Yo no voy a ser complaciente, ni mucho 
menos, respecto a la situación que estamos viviendo y que hemos vivido durante esta 
temporada, que todavía no ha terminado. Siento la obligación de ser critico honestamente, en las 
decisiones adoptadas por este Equipo de Gobierno, al que sintiéndolo mucho, no le pudimos 
ofrecer los 100 días de cortesía, porque necesitábamos decisiones  a principio de temporada, y 
no al final. Durante el mes de junio mantuve tuve reuniones con la Regiduría de Turismo. 
Mantuve también reuniones con la Regiduría de Seguridad Ciudadana, y les ofrecí nuestra 
colaboración y la dilatada experiencia, de tantos años reivindicando la solución a los problemas 
endémicos de la Playa de Palma. Y en este ofrecimiento les comenté los 2 años de trabajo que 
había supuesto la redacción y posterior aprobación de una Ordenanza, la famosa Ordenanza 
Cívica, que se había mostrado hasta ese momento, como el único instrumento válido, para 
minimizar el impacto que supone la presencia permanente de trileros, prostitutas, vendedores 
ambulantes en una cantidad exagerada, masajistas, botellones, grupos musicales callejeros, 
etcétera, etcétera. Parece que mis comentarios y mi oferta de colaboración cayó en saco roto y, 
como consecuencia de ello, hemos vivido y estamos viviendo aún, una temporada en la que se 
han recrudecido todas estas actividades clandestinas, y hemos dado paso también a la venta 
ambulante de bebidas alcohólicas y de refrescos, en la playa y en las mismas incluso terrazas de 
muchos de nuestros establecimientos. Dicho todo esto, nos preocupa el anuncio público de 
derogación de la Ordenanza Cívica, en base al argumento de que la aplicación de su articulado 
genera problemas en otras zonas del municipio de Palma. Y por tanto, ¿piensan Ustedes derogar 
el artículo 26? Que dice: está prohibido en el espacio público el juego y el ofrecimiento de 
juegos que impliquen la apuesta con dinero o bienes. ¿Piensan Ustedes derogar el artículo 38? 
Que dice: se prohíbe demandar directa o indirectamente servicios sexuales retribuidos en el 
espacio público. ¿Piensan Ustedes derogar el artículo 52? Que dice: está prohibido el consumo 
de bebidas alcohólicas en los espacios públicos, cuando pueda causar molestias a las personas o 
a los vecinos. ¿Piensan Ustedes derogar el artículo 60? Que dice: está prohibida la venta 
ambulante en el espacio público de cualquier tipo de alimento, bebida o otros productos y 
prohibida la colaboración con los vendedores ambulantes. Si efectivamente se considera que el 
literal de estos artículos no son aplicables a otras zonas del municipio, deberemos pensar que las 
normas se redactan, se regulan, se aplican y en todo caso se sancionan, con independencia del 
espacio donde se realicen. Seguramente los empresarios debemos comprometernos en una 
estrecha colaboración con el Ayuntamiento, para avanzar en la erradicación de algunas 
imágenes que a todos nos preocupan y que se han asentado de forma definitiva,  como 
mobiliario de la Playa de Palma. Porque nuestros empleados públicos, Ustedes, con los cuales 
queremos alcanzar acuerdos, para que tomen las determinaciones, las dotaciones y los 
presupuestos adecuados, para que nuestras actividades económicas, de las que tributamos una 
cantidad muy importante al Ayuntamiento de Palma, nos permitan ofrecer a nuestros clientes 
unos entornos de calidad, que garanticen el éxito de las inversiones en rehabilitación y 
modernización, de una parte importante de la oferta. No destinemos más energías a redactar 
normas, hagámoslas cumplir. En esa estrategia nos encontrarán sin duda. De lo contrario las 
consecuencias las sufrirá la zona y terminaremos por mantener cautivos a los clientes en el 
interior de los hoteles, forzando a la desaparición de un buen número de establecimientos de la 
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oferta básica de la Playa de Palma. Les reitero mi oferta de colaboración, que espero que puedan 
aceptar gustosamente. Gracias.” 
 
1. COMPAREIXENÇA del batle de Palma, com a màxim responsable de la 
coordinació dels serveis municipals, per exposar la política de l’Ajuntament en 
matèria de seguretat, civisme, neteja i altres actuacions rellevants dutes a terme a 
Platja de Palma des de el 13 de juny de 2015. 
 
Sra. Durán Cladera  (PP): 
 
“Molt bones tardes Sr. Batle i molt bones tardes a totes les persones que han vingut aquí avui a 
estar amb nosaltres. Nosaltres des del grup municipal del Partit Popular, hem considerat 
necessari aquest Ple temàtic en el dia d’avui, damunt Platja de Palma. Un Ple que ens hem 
plantejat des del primer moment d’una manera positiva, d’una manera positiva i ho vull 
remarcar, i on totes i cada una de les propostes que nosaltres avui hem presentat aquí, han sortit 
de les reunions i de les converses que hem tingut amb les associacions de veïnats, amb 
l’Associació de Restauració, amb la de Sales de Festes, amb Acotur, amb la Federació de 
l’oferta turística especialitzada, amb l’Associació hotelera de Platja de Palma, i amb tots els 
veïnats i amb totes les persones que s’han posat lliurament en contacte amb nosaltres, perquè 
consideraven que hi havia una problemàtica a resoldre a la Platja de Palma. I a demés hem 
afegit una sèrie de propostes, que nosaltres dúiem en el nostre programa electoral. D’acord? 
Caldria un debat profund sobre les causes i sobre model turístic imperant. Jo sé que a vostès els 
preocupa el model turístic. I jo els vull dir una cosa, la passada legislatura, els darrers 4 anys, es 
va fer una feina intensa, precisament per arreglar un problema històric, no direm que aquest 
problema ha sortit en aquesta legislatura o ha sortit aquests darrers 3 mesos, no ho direm perquè 
seria enganyar la gent, i nosaltres no pretenem això. Per damunt de tot, nosaltres som persones 
responsables, que lo que volem és millorar una zona. Hem de recordar que, va haver una Llei, 
una Llei turística, un Decret de mesures urgents, específicament per la Platja de Palma, i això va 
facilitar just els darrers anys, una inversió de 120.000 milions d’euros. També l’aprovació de 
PRI, que es va aprovar enguany, i que ha obert a noves vies d’inversió i a un esponjament 
important de la Platja de Palma, i es preveu que es passi, de lo que teníem abans, que era un 
18% d’hotels de 4 estrelles, perquè arribin a tenir un 60% d’hotels de 4 estrelles, un 20% 
d’hotels de 3 estrelles i un 20% d’hotels de 5 estrelles. Faig incidència en aquestes dades, 
perquè la remodelació i augment de la planta hotelera, com la remodelació dels negocis que fan 
feina a Platja de Palma, com són els comerços, la restauració, com la remodelació de les 
vivendes, que han hagut d’afrontar els seus veïnats, que viuen a Platja de Palma, incideixen tot 
amb un model turístic, que a nosaltres ens agradaria que anés a una millor qualitat, perquè tenim 
ben clar que si les instal·lacions són de millor qualitat, evidentment el client que ens ve a visitar, 
és de millor qualitat. Tots volem que el client vingui després a fer una certa despesa a un 
comerç, que vingui a fer una despesa a una restauració, i evidentment hem escoltat a tothom, 
perquè és vera que nosaltres per preparar aquest Plenari, hem escoltat a tothom, i a demés ens 
consta que l’Equip de Govern també ho ha fet. I crec que en una sèrie de coses hem de 
coincidir. Hem de dir que totes aquestes reformes, a part de preveure, doncs tot un moviment 
econòmic important a Platja de Palma, també preveuen uns llocs de feina, que podríem xifrar en 
15.000 llocs de feina, una vegada s’hagin fet totes aquestes reformes a Platja de Palma. Ja sé 
que el Batle ens dirà que s’ha de canviar el model de turista, ja que sé que el Batle ens dirà que 
s’ha de canviar el model de producte, però mentre com a governants i com a persones que tenim 
responsabilitats davant la Platja de Palma, estam obligats a fer que els turistes, les persones que 
ens vinguin a visitar, es comportin d’igual manera a Platja de Palma, paguin el producte que 
paguin, que quan es comportarien quan ells estan a ca seva. Perquè si no ho veuen en el carrer a 
Anglaterra o a Alemanya ho han de fer aquí? Perquè sinó compren determinats productes de 
venda il·legal en els seus països ho han de fer aquí? Per tant, nosaltres creiem que hem d’anar en 
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contra de les conductes incíviques, creiem que hem de posar una barrera, a lo que, que no està 
permès tot, no pot estar permès tot, i per tant creiem en lo que nosaltres hem dit, creiem en la 
Ordenança Cívica. Els problemes que tenim a Platja de Palma, evidentment són històrics, i estan 
perfectament identificats. D’aquí que l’anterior Equip de Govern del Partit Popular, fes feina 
durant dos anys, amb les associacions de veïnats, i amb totes les associacions empresarials, en 
l’elaboració d’una normativa que regulés d’una manera específica, les situacions més 
conflictives per Palma, i en qualcunes d’una manera específica de les de Platja de Palma, i així 
va esser com va néixer l’Ordenança Cívica. L’any 2014 va esser quan es va aprovar i per la seva 
implantació es va dissenyar primer tota una campanya d’informació, amb uns fulletons 
informatius en tots els idiomes, perquè, i es pretenia lo següent, no es pretenia sancionar, es 
pretenia eradicar unes conductes incíviques històriques, i evidentment un any per l’altre no 
s’acaba amb això, som plenament conscients. Però si que es vera que si es donava a conèixer, 
que hi havia unes possibles sancions en una conducta, anàvem en contra d’aquesta determinada 
conducta. Es varen establir unes reunions periòdiques, en el principi eren unes reunions que es 
feien cada setmana, i després es varen passar cada 10 dies, després varen continuar cada 15 dies. 
En aquestes reunions hi anaven 3 regidors, hi anava el regidor de Consorci de Platja de Palma, 
hi anava el regidor de Seguretat, hi anava el regidor de Districte. I a partir d’aquí, d’aquestes 
reunions, es xerrava de les denúncies que hi havia. Jo els vull xerra de l’aplicació de 
l’Ordenança Cívica, quan es va tancar l’any passat 2014: 3.200 actuacions, 784 de venda 
il·legal, 681 de massatgistes, 600 de venda de beguda i menjar, 540 de trile, 288 de botelló, 
30.000 euros en multes i 40.000 en productes de venda ambulant il·legal requisats. Aquestes 
dades són de l’any 2014. M’agradaria tenir les dades d’enguany. Nosaltres les varem demanar fa 
més d’un mes, nosaltres varem demanar les dades, que volíem les denuncies perquè nosaltres 
ens preparem les coses, no ens agrada que ens diguin que ens volem aprofitar d’una certa 
situació, no ens agrada. Per tant, com que volem fer feina en propietat, varem demanar les 
denuncies. A hores d’ara no les tenim, no podem dir la quantitat de denuncies que s’han fet amb 
aquests conceptes, perquè no ens les han donades, me sap greu però és així. També els varem 
demanar sabre els efectius. Sí, me queda un minut. També varem demanar sabre els efectius 
policials, i tampoc ho tenim. Demanem en aquest Govern que deia que volien esser transparents, 
que per favor siguin transparents, i que donin la documentació, perquè puguem venir en els 
Plenaris amb documentació. Mirin, nosaltres tenim tota la informació dels diaris, i que tinc 
moltes portades de diaris: relajación del cumplimiento de la normativa antibotellón en la Playa 
de Palma. Los clanes nigerianos roban en la Playa de Palma. Batalla campal en la calle del 
Jamón. Bé n’hi ha moltes. Malauradament hem estat notícia en els diaris, més que Magalluf. Jo 
no vull que Magalluf sigui notícia, però Platja de Palma tampoc. Sé que també me xerraran de 
que hi ha hagut una falta de planificació, i ho sé que m’ho diran, però també els vull dir una 
cosa. Mirin, vostès estan governant des de dia 13 de juny. Hem demanat els efectius policials a 
Platja de Palma, 2013, 2014, 2015, no hem estat capaços de tenir-los. Hem xerrat amb tothom, 
tothom ens diu que els efectius de Policia, estan xerrant de dos policies manco, dos policies 
manco. Mirin, vostès no han tingut cap tipus de reparo per a poder contractar 7 alts càrrecs més, 
no han tingut cap problema, han passat de 18 a 25, inclús en contra dels seus propis programes 
electorals, que deien que disminuïen un 25% d’alts càrrecs, i no han tingut cap problema. I ara 
posen excuses de si no estava ben preparada la campanya. Acabo. Els demanaria que no 
deroguin l’Ordenança Cívica, li demanaria en el Batle que també s’impliqui personalment, jo sé 
que vostè ha anat a Platja de Palma ara el mes de setembre, o final d’agost, la darrera setmana 
d’agost, 27 o dia 28, però si que li demanaria que s’impliqués, li demanaria que s’impliqués. Sé 
cert que vostè té interès en que Platja de Palma vagi bé, ens tindrà en el seu costat si és així. 
Però les coses que funcionin, hauria d’esser una norma, no s’haurien de tocar. A partir d’aquí hi 
ha molt que millorar, però lo que no funciona no s’hauria de tocar. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
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“Moltes gràcies. Abans de començar Sra. Durán li diré, que si tot el que vostè conta fos 
d’aquesta manera, aquest Plenari no tindria sentit, perquè tot estaria solucionat, així de clar. Per 
tant, no deu esser vostè com vostè conta, si avui estem aquí i els veïns i comerciants de la zona 
ens diuen que els problemes no estan resolts. Si estiguessin resolts avui no estaríem aquí. Per 
això dic que no coincidim en el planejament que fa el PP en aquest Ple. Enguany Platja de 
Palma, no ha estat diferent a altres anys, més o manco el dispositiu que s’ha fet de l’Ajuntament 
ha estat similar, i a temporades ha estat similar, i és normal, ja que va esser el propi Partit 
Popular, el que va dissenyar i planificar el dispositiu de neteja, seguretat, infraestructures, 
turístic, d’aquest estiu. I que nosaltres quan varem començar a mitjans juny, ja ens varem trobar 
en marxa, i la gent fent feina. I això, tothom entén que no varem esser nosaltres que ho varem 
planificar. L’estiu que ve sí que el planificarem nosaltres. Està clar que tot Govern té la seva 
herència. La situació de Platja de Palma avui, és una part de la nostra com a Govern, això és 
evident. Però, hi ha una gran diferència, i és que nosaltres no ens passarem 4 anys xerrant 
d’herències, sinó que el que farem serà treballar des del primer dia, per solucionar-la. Però, és 
part de la nostra herència. El que està clar, és que nosaltres hem fet feina aquesta temporada, 
amb les eines que ens varen deixar vostès, amb molt poc marge de maniobra, ja que a mitjans de 
juny la planificació de la temporada turística ja està feta, i els recursos materials i humans fent 
feina. La veritat és que el Partit Popular la passada legislatura, després de 3 anys de no fer gran 
cosa, ens va vendre al final, el darrer any i mig, la Ordenança Cívica com a la gran solució pels 
problemes de Platja de Palma. Però clar, la Ordenança en cap cas pot substituir les inversions. 
No pot substituir la manca de manteniment, la manca de neteja, la manca de Policia. Al contrari, 
en lloc d’incrementar els serveis públics, vostès es varen dedicar durant 4 anys, a retallar-los a 
Platja de Palma. Aquesta és la realitat que ens hem trobat. I això sens dubte té els seus efectes 
damunt un territori. Més turistes, en un espai abandonat per les inversions públiques, i afectat 
per la retallada de serveis, té conseqüències, i els primers que ho han sofert aquestes 
conseqüències han estat els veïns i veïnes de la Platja de Palma. Però partint d’aquesta realitat, 
nosaltres des del primer dia, varem fer feina per solucionar els problemes que estaven al nostre 
abast. I es varen mantenir reunions, amb l’Associació de veïns, de professionals, comerciants, 
restauradors, hotelers, entitats esportives, culturals, i veïns individuals. Es varen fer, o s’han fet, 
una desena de visites al barri, als barris de Platja de Palma, a càrrec de diferents regidors, i del 
Batle també de Ciutat. S’ha reforçat el personal de neteja, que ha permès una cobertura tècnica 
del 100% en primera i segona línea, i travessies entre primera i segona. Això vol dir neteja 
diària de tota la superfície, i a més s’ha netejat en aigua regenerada, la primera línea cada dia. 
S’estan fent els contenidors nets, i això ho dic perquè portaven dos anys sense fer net. Aquestes 
coses passaven a ciutat, dos anys sense fer net els contenidors. I això és el que ens hem trobat. 
En l’actualitat el sector de Platja de Palma té una plantilla de 33 persones, distribuïdes en dos 
centres de treball, a Can Pastilla un i a la zona de s’Arenal l’altre, s’ha reforçat amb 9 persones 
cada dia des de Son Pax, i amb una contractació extraordinària de 4 persones més, que fan un 
total de 46 persones fent net Platja de Palma. En quant a la seguretat ciutadana, s’ha destinat un 
comissari de reforç, que està destinat a Platja de Palma, per primera vegada. I s’ha obert la 
Comissaria de primera línea, també per la del centre Ciutat, perquè turistes que abans tenien que 
anar allà  a presentar denúncies, ho puguin fer aquí. S’ha actuat contra la prostitució, la venda 
ambulant i el trile. Li he de dir que segons els informes policials, el trile ha passat de 6 colles a 
l’estiu del 2014 a 3 colles a l’estiu del 2015. Per tant, tenen la direcció correcta, encara que 
tenen molt per fer. S’han posat en servei un altre cop les càmeres de primera línea, que estaven 
sense funcionar. Aquestes coses estaven passant, sense funcionar. S’ha regulat el bici taxi com a 
servei turístic, per evitar que contribueixi al turisme de borratxera. S’ha ampliat els serveis 
socials a la zona, per arribar a totes les persones que tinguin necessitats. S’ha constituït la 
Comissió de seguiment de Platja de Palma, que es reunirà també en temporada baixa, perquè en 
temporada baixa els veïns viuen a Platja de Palma, i també hi ha problemes que solucionar, es 
reunirà en temporada baixa. I per primera vegada, incorporarà la presència dels veïns i veïnes de 
Platja de Palma, en aquesta Comissió que fins ara no estaven formant part de ella. Ara formaran 
part també, perquè és important escoltar la seva opinió, i les seves propostes de millora. Li he de 
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dir, que a la Comissió, hi vaig esser present, amb altres regidors de l’Equip de Govern, i per 
primera vegada, segons ells, es va posar damunt la taula, que la millora de Platja de Palma com 
a destí turístic, no depenia únicament de l’Ajuntament de Palma i de la millora dels serveis 
públics, sinó que depenia també d’una autoregulació del sector, perquè ells saben perfetament i 
tenen identificats, on són els problemes i qui els genera. I per tant varen dir que havia arribat el 
moment, d’una autoregulació del sector, en lo qual nosaltres varem estar d’acord, i farem feina 
conjuntament. Una reunió en la que he de dir que hotelers i comerciants, van agrair l’esforç que 
s’està realitzant per part dels regidors, de contacte directe amb ells, i de l’Ajuntament dintre les 
nostres possibilitat. Això es va dir en aquella reunió. Jo crec que en resum es pot dir que aquest 
estiu a servit pel nou Equip de Govern, per tenir molt clar tots els problemes que hi ha a Platja 
de Palma, per conèixer les conseqüències d’una falta de previsió i d’una mala planificació d’un 
dispositiu a la Platja de Palma l’estiu, per trepitjar el carrer i explicar i escoltar a veïns, veïnes, 
comerciants i sector econòmic, que estem preocupats i ocupats a Platja de Palma. I jo crec que 
hi ha un objectiu compartit, millorar la seguretat, la neteja, el control d’establiments, i del 
consum abusiu d’alcohol, el compliment de la normativa, la millora de l’espai públic i dels 
serveis públics, per a turistes i residents. Coincidint en que Platja de Palma és molt més que una 
foto nocturna que no ens agrada, és una zona turística que té un gran potencial turístic i 
d’ocupació, i que ha de continuar essent, un destí turístic desitjat i valorat, i una zona on els 
residents tinguin una vida digna, i uns bons barris en els que viure. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Bauzá Simó (Ciutadans): 
 
“Bones tardes. Nosaltres som els nous que hem arribat en aquest Consistori, i per tant hem anat 
observant lo que s’ha fet davant un Govern i davant un altre, i lo que sí hem vist és que aquesta 
temporada, ha començat de la manera que ni l’anterior Consistori, va prendre mesures al 
respecte, ni pel nou, es varen prendre accions clares, davant el desplegament policial, el 
compliment de l’Ordenança Cívica, i la informació dels visitants, de la norma i el comportament 
que s’espera d’ells, quan venen a prendre les seves vacances, i l’estança a una zona. 
L’adequació i neteja de les zones turístiques, i sobretot on afecta més en els veïnats, segona i 
tercera fila, se queixen constantment els veïnats. Nosaltres també hem parlat amb els col·lectius, 
també hem parlat amb els hotelers, també hem parlat amb els restauradors. Aquí va començar va 
estona, amb una espècie de Consorci, on es va començar la reforma de la Platja de Palma, 
informes i més informes, despesa i més despesa, i cada dia apareixíem davant els mitjans de 
comunicació. Quan canviem de legislatura i entra un altre Govern, continuen els grans projectes, 
i venga grans projectes, no se veuen més que avanços dins la inversió particular. La inversió 
dels industrials que estan en aquella zona. I davant la crisi, l’administració que en certa manera 
comença a donar símptomes d’abandonar aquella zona. I es produeix una falta d’implicació de 
les administracions, a dins l’administració, i el desenvolupament de la zona. Existeix per tant, i 
nosaltres veiem, un evident falta d’ordenació, en el desenvolupament de l’activitat econòmica. 
Una creixent venda ambulant il·legal, que per falta de mesures de control, ha produït un efecte 
cridada des d’altres regions pròximes a la nostra. El trile i la prostitució associats a robatoris en 
els turistes que ens visiten. El consum excessiu d’alcohol i promoció dins aquesta zona, amb 
preus molt barats, com a reclam turístic, que ja està i ha arribat fins i tot en el punt d’origen 
d’aquests visitants que tenim, i arriba fins i tot a la venda, en aquests establiments, a menors 
d’edat. Falten inspeccions en quant a la qualitat, fins i tot en els productes que es serveixen a 
determinats establiments. Hi ha incompliments dels horaris, amb les conseqüents molèsties i 
renous en els residents. Competència deslleial de determinats establiments on no està 
legalitzada, ni tan siquiera la totalitat de l’activitat laboral que desenvolupen. Enfront això ens 
trobem que davant aquesta falta de previsió d’uns, i la falta de decisió dels altres, aderessat amb 
una situació delicada dins el sí de la Policia Local, se’ns posen a descobert una quantitat de 
qüestions que afecten a la seguretat de la zona, i que a dia d’avui se van arreglant amb l’actitud 
de servei i professionalitat que vull ressaltar dins aquest Ple, de les persones que estan servint, i 
s’han vist en certa manera abandonats, en una feina dura i sacrificada, que duen els Policies 
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locals d’aquest municipi. Pensem que davant d’aquestes circumstàncies que s’anaven produint, 
el desplegament de la Policia local ha estat insuficient. Que l’administració no ha donat el 
recolzament que hauria d’haver donat a la seva Policia, i no s’han fomentat amb més freqüència, 
reunions de la Junta de seguretat, on es coordinarien forces de seguretat de l’Estat, que per la 
seva competència estan a Palma, i amb municipis que estan en el límit. I vull dir amb això lo 
que deia un dels intervinents, el tema de Lluchmajor. Tenim Policia Nacional, tenim Guàrdia 
Civil, tenim dues Policies locals, tenim una zona limítrofa, que és una zona de conflicte. 
Coneixem les dificultats que existeixen a l’actualitat, però en plena temporada, hauríem d’haver 
prioritzat actuacions, perquè en uns mesos i en aquesta discussió, quan vinguin els pressuposts, 
haguéssim pogut plantejar les remodelacions en profunditat, amb la corresponent dotació 
pressupostària. En general, jo crec que el Consistori hauria d’aprendre i plantejar-se, objectius 
assumibles, que permetessin el desenvolupament i l’aplicació immediats, en quant a neteja, 
seguretat, inspecció de locals, etcètera. Perquè una vegada que acabi la temporada, plantejar en 
temps suficient, la pròxima temporada, valorant quins són els projectes que la Hisenda local pot 
assumir, i pot avaluar amb el seu desenvolupament per 2016. I abandonar aquesta idea de grans 
projectes, si no conten amb una financiació que allunyi a la nostra Hisenda local, del dèficit i de 
la deute, qüestions que s’han de tenir molt en compte, per donar servei a tota la ciutadania. 
Moltes gràcies.” 
 
Sra. Durán Cladera  (PP): 
 
“Moltes gràcies. Miri, jo sé que sortiria aquí l’herència, ho sabia, ja li he dit, jo ho havia dit 
abans, perquè vostè aquests dies cada vegada que ha xerrat de Platja de Palma ha xerrat de falta 
de planificació. Miri, escolti, jo encara ara no sé a quina planificació vostès es refereixen. No 
m’han dit, és que no tinc la documentació, no tinc la informació des de fa un mes que l’he 
demanada, no sé quina planificació hi havia. Suposo que després m’ho diran, però evidentment 
a jo m’estan xerrant de dos, tres Policies, de dos tres Policies, i a demés són les declaracions que 
va fer la Sra. Pastor a un diari, no té a bé enviar-nos-la a nosaltres directament, enviar-nos la 
documentació, però sí que a un diari li estaven xerrant de tres Policies. I la falta de planificació, 
són tres Policies. Escoltin, no posin excuses, quan s’ha de governar s’han de prendre decisions, i 
ara els toca a vostès. Evidentment, jo li he dit abans, li he dit abans. No vull dir que el Partit 
Popular tot ho hagués fet, i evidentment la falta d’inversió a la Platja de Palma és històric, vull 
dir no ve d’aquí, però s’han de posar a fer feina. Mirin, nosaltres quan comencem a xerrar de 
Platja de Palma va esser ja la primera setmana de juliol, ja varem tenir cridades de gent que ens 
deia, hi ha aquí, ens deien, hi ha un forat que la gent no actuava, la gent no sabia si en el principi 
s’anava a derogar no s’anava a derogar tot d’una l’Ordenança Cívica. No sabien si s’anava a 
aplicar o no s’anava a aplicar. Hi va haver un impàs que la gent estava descol·locada, no sabien 
com havien de funcionar, i això a la Platja de Palma no es pot permetre, ni una setmana, ni 15 
dies. Evidentment que nosaltres, quan hem duit en el, hem plantejat aquest Plenari, hem fet 
aquestes proposicions. I vostè com sap, avui mateix hem arribat a una sèrie d’acords, i he de dir 
que d’aquestes proposicions moltes s’han transaccionades. Lo que hem tingut una evidència real 
és que de totes les proposicions que nosaltres hem fet, hem vingut a bé asseure’ns i a 
transaccionar, pràcticament totes. Ara, hi ha hagut una cosa claríssima, una de les proposicions 
que duim, que és la 6 que es xerra precisament de l’aplicació de l’Ordenança Cívica, ens ha dit 
que no ens l’anaven a votar. No ens l’anaven a votar, perquè no volen que facem incís en 
l’Ordenança Cívica, perquè vostès fan comptes derogar-la, i això sí que ens preocupa, ens 
preocupa i molt, perquè vostès poden estar més o manco d’acord, i poden decidir a llevar i 
modificar una sèrie de coses que vostès no estiguin d’acord, però escoltin, com li han dit bé 
abans, hi ha tota una sèrie de punts que queden regulats perfectament per l’Ordenança Cívica. 
Mirin, jo l’altre dia, com que duc dies i dies preparant aquest Plenari, xerrant amb molta de 
gent, i evidentment amb aquestes Comissions de treball, nosaltres les volem que es facin de cap 
a cap d’any, sempre hi ha veïnats a la Platja de Palma, ho sabem perfectament. Doncs, lo primer 
que ens preocupa és el descans i la convivència dels veïnats i veïnes de Platja de Palma, clar que 
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sí. Lo que hem demanat és que com a mínim, hi hagi unes reunions de maig a octubre, 
quinzenals, perquè ara no les ha hagudes. Jo li he dit que l’any passat es feien cada setmana, 
després cada 10 dies. Però és que enguany no s’han fet cada 15 dies, és per això que ho hem 
demanat cada 15 dies, de maig a octubre, a part de que es facin totes les que vulguin. Si vostès 
volen continuar de cap a cap d’any cada 15 dies, beníssim. I aquestes reunions que nosaltres 
fèiem l’any passat, també hi anaven els veïnats, també hi anaven les associacions de veïnats, 
sempre hi han pogut anar, faltaria més, són una part integrant i hi anaven, hi anaven, hi anaven 
perquè m’ho varen dir a jo directament, m’ho va dir, un dels presidents de l’associació m’ho va 
dir directament, m’ho va dir ell mateix. Després, dir-li una cosa, miri, nosaltres lo que creiem és 
que vostès han d’actuar amb contundència. I hem d’actuar amb contundència en lo que realment 
funciona. Amb una de les persones que jo xerrava l’altre dia, a damunt precisament Platja de 
Palma, ens va dir que s’havia notat molt enguany, perquè quan nosaltres comencem a preparar 
aquest Plenari, és perquè ens diuen que hi ha un retrocés a Platja de Palma. Jo hi vaig dues 
vegades en l’estiu el vespre, un dia fins a les 2 i l’altre dia fins les 3, i veig que precisament, 
veig Policia local, perquè a demés vull xerrar bé de la Policia local, però lo que veig és que no 
vaig veure en cap moment Policia local per damunt el passeig a peu informant a la gent, en dos 
dies no ho vaig veure, de les 8 a les 11 del vespre, així com es feia l’any passat, no hi havia. 
Abans era cada dia, l’any passat era cada dia de les 8 a les 11 del vespre, hi havia una parella de 
Policia local, que anava pel passeig i deia que no es podia beure a damunt la via pública, 
precisament un dels articles de l’Ordenança Cívica, i automàticament es produïa la retirada 
d’aquesta beguda. Ara lo que han fet ha estat, de 8 a 11 si que es vera que hi ha hagut un cotxe, 
perquè me diran que hi ha una patrulla d’un cotxe que hi ha anat, però no és lo mateix una 
patrulla d’un cotxe que una parella a peu, perquè si una persona ve a passar 7 dies a Palma a la 
Platja de Palma, i el primer dia o el segon que ve aquí, veu que hi ha una parella de Policia local 
que li diu que no pot beure enmig del carrer, no se preocupi, si el sancionen o li retiren la 
beguda, l’endemà sabrà que no ho ha de fer. Tothom ens deia que l’any passat, amb aquesta 
mesura tan senzilla com això, que cada dia d’una manera constant s’informi a la gent que no es 
pot beure en el carrer, en 3 setmanes, pràcticament el botelló va desaparèixer. I ara hi ha hagut 
més botelló que mai, en quant a lo que són els massatgistes de la Platja, la venda de menjar i 
beguda a la platja i demés, li puc dir que un Batle d’un determinat municipi me deia, que l’any 
passat a la Platja de Palma, com que es veu que anaven a per ells, ells mateixos es varen 
desplaçar en el municipi d’aquest Batle que m’ho deia, enguany no n’han tingut, enguany estan 
tots a Platja de Palma. Una família, jo també penso, perquè a demés me recorda en els meus 
records de la meva infància, com molts de palmesans i palmesanes els cap de setmana o quan 
els nostres pares acabaven de fer feina, ens duien a la Platja de Palma en autobús, i anaven allà a 
Platja de Palma, avui en dia jo crec que moltes famílies, s’ho pensen a l’hora d’anar a Platja de 
Palma. Ja dic, no és un tema d’enguany però sí que és vera que una família que avui va a la 
Platja de Palma, a lo millor en un temps, en un impàs de temps de dues hores, ha de rebre la 
visita de 10-15 persones, que li venen tot tipus de coses. I també begudes alcohòliques o  
begudes de llaunes i vidre a damunt la Platja, i begudes i llaunes i vidre a damunt el passeig. 
Aquest tipus de conductes els hem d’anar. Jo no me vull estendre més, perquè sé que ja no me 
queda temps, dir-li que vull reiterar que nosaltres hem fet aquest Plenari, perquè creiem que era 
una necessitat, també és un dret que tenim com a partit de l’oposició, demanar tres Plens 
extraordinaris a l’any, i crec que hem de complir també el nostre dret com a oposició, i dir-li que 
li demanem que lo que funcioni no ho toqui, que al manco no toqui l’Ordenança Cívica. Hi ha 
moltes altres propostes que són 8 propostes més que després els altres regidors xerraran, i 
entraran més en profunditat, perquè no només me vull centrar en això, però sí Sr. Batle, jo li 
demano que lo que funciona no es toqui. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Sí, aquesta és una frase que jo he dit moltes vegades, i li he de dir que 
l’Ordenança Cívica ha estat en vigor aquest estiu, i si funciona també no tindríem els problemes 
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que tenim, això també ho tindríem que tenir en compte. Li vull dir que també tindrien que 
demanar una major presència de la Policia Nacional, perquè jo vaig anar a una reunió amb la 
delegada del Govern, i ens va dir que tot anava molt bé, i nosaltres li varem dir que no era la 
nostra impressió, i ella em va dir que tothom li deia que anava molt bé. Aquesta és la resposta 
que varem tenir a la reunió. Per tant, també estaria bé, ja que aquesta és del seu partit, que li fes 
arribar que la situació no està tan bé, això sí que li demanaria perquè nosaltres ja ho hem fet. I 
crec que és un treball conjunt de les dues policies, millorar la seguretat. També de la Policia 
local. El botelló s’ha desplaçat de primera línea a segona i tercera línea, és a dir, ara les 
molèsties les tenen els veïns. Per això estan aquí. Sí aquestes coses també a vegades, quan les 
lleves d’un lloc, i apareixen a un altre on estan els veïns, ocasionen molèsties. El que vull dir 
clarament és que com Equip de Govern, nosaltres treballarem perquè la Platja de Palma millori, 
que és el nostre compromís, que no volem que Platja de Palma estigui deixada com ha estat fins 
ara. Que el futur de la zona passa per fer feina colze amb colze amb els veïns i veïnes, amb els 
hotelers, restauradors, comerciants, i treballadors, per a reconduir el model turístic de Platja de 
Palma. Agraeixo per altre part, el to constructiu de les propostes que ha presentat el Partit 
Popular en aquest Ple, i crec que quan es vegin les votacions, es veurà que hi ha voluntat de 
totes les parts d’arribar a acords, que crec que és el més bo i el que donarà una empenta a Platja 
de Palma, i en això ens trobaran sempre. Vull dir anuncia 6 mesures, 6 línees de feina bàsiques, 
en les que ens centrarem. En primer lloc, l’Ajuntament de Palma utilitzarà totes les eines legals 
al seu abast, per limitar i regular la venda d’alcohol, i els horaris de venda d’alcohol. En segon 
lloc, obrirem una oficina conjunta al Patronat de l’Habitatge de Serveis Socials, per atendre els 
problemes socials estructurals, que existeixen a la zona. En tercer lloc, posarem en marxa una 
campanya informativa sobre el compliment de les ordenances municipals, neteja, consum 
d’alcohol. I una campanya d’inspeccions a locals, amb caràcter previ al inici de la campanya 
d’estiu, i aquesta és la diferència, no al final sinó al inici de la campanya, que és una cosa que 
han demanat molt els veïns. Adequació de llicència, relació entre llicència d’activitats i 
ocupació de via pública, informació sobre limitació de venda d’alcohol, tot això crec que 
millorarà molt la vida a Platja de Palma de residents i turistes. En quart lloc, posarem en marxa 
una col·laboració estreta entre l’Ajuntament de Palma i el de Lluchmajor. Els he de dir que ja 
hem tingut una primera reunió els dos batles, i que hem quedat en tenir una reunió amb els 
nostres Equips de Govern, i que serà la primera setmana d’octubre. I  crec que això serà molt bo 
per residents i turistes, perquè no és únicament com a destí turístic, en que hem d’adequar i fer 
compatibles i coordinar les nostres  normatives, i les actuacions que fem de tota mena, sinó que 
també és un tema important per millorar el transport públic, les infraestructures sanitàries, on els 
residents de l’Arenal han d’anar a atendre’s a un PAC a Can Pastilla, quan tenen en el costat, a 
l’altre costat del torrent, un PAC al que no poden anar. Tot això ho hem de resoldre. I també de 
manteniment i d’infraestructures, no pot esser tanta diferència entre un costat i altre del torrent, i 
això som conscients els dos batles, els dos Equips de Govern, i farem feina de manera conjunta 
per a solucionar-lo. I he de dir que és la primera vegada que es farà això, per tant espero que es 
vegi en benefici de la Platja de Palma. En cinquè lloc, amb l’ajuda del Govern, regularem el tot 
inclòs, és una demanda molt important de veïns i comerciants de la zona, i crec que ja és hora de 
regular-lo, per evitar el tot inclòs de baixa qualitat, que fa mal bé. L’aposta de la resta 
d’hotelers, que els he de dir una cosa que ens varen comentar, i ens varen dir, la pujada de 
categoria no ha resolt el problema, perquè ens hem donat compte que aquest tipus de turista, 
també pot pagar el preu. Això ens varen dir ells. També poden pagar el preu. El nou preu de 
pujada, per tant la pujada de categoria no ha suposat automàticament l’expulsió d’aquest tipus 
de turista, perquè se’l poden pagar. Així ens varen dir els hotelers. Per tant, això també ho hem 
de tenir en compte, per això varen dir lo de l’autoregulació, perquè no  basta pujar de categoria, 
hem de fer alguna cosa més, i som conscients. I en sisè lloc, la recerca activa de finançament. A 
través del Consorci de la Platja de Palma, i mitjançant la inversió del impost turístic, si es posa 
en marxa, que crec que serà molt important per fer inversions a Platja de Palma, que mai fins ara 
s’han pogut fer, com per exemple el CAZ, que crec que és una de les coses necessàries per 
assegurar el futur de Platja de Palma. Per això la primera feina és recuperar la confiança de 
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veïns i veïnes, dels comerciants, dels hotelers, en que es possible entre tots transformar el 
producte turístic de Platja de Palma. I estic convençut de que tots treballarem en aquest objectiu, 
millorar les condicions de Platja de Palma. Si hem demanen quina Platja de Palma vull com a 
Batle, tinc clar que la Platja de Palma pot esser un gran destí de turisme familiar, perquè reuneix 
les condicions per a ser-ho. Vull una Platja de Palma connectada amb ciutat, que es 
complementi amb oferta cultural, esportiva i gastronòmica, amb la riquesa d’un petit comerç, 
diferenciat i innovador, una Platja de Palma que tingui en compte els veïns, treballadors, 
empresaris i turistes. Moltes gràcies.” 
 
Compareix 
 
Debat conjunt dels punts 2-3-4-5-6 i 8 
2. PROPOSICIÓ:  Instar a l’equip de govern a realitzar inspeccions a comerços 
sense llicència a la zona de Platja de Palma, així com instar al Govern de les Illes 
Balears a incloure Platja de Palma dins el pla d’inspeccions laborals, per tal de 
garantir el bon compliment dels horaris a la zona.  
 
Sr. Bonet Díaz (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. En primer lloc vull fer constar la meva decepció amb l’actual Equip 
de Govern. Sr. Alcalde, casi Batle Toni Noguera, regidors, las cosas no pueden seguir así. La 
gente odia la clase política, con razón. O sea, ¿sois conscientes ya de que están hartos de 
nosotros? Y no solo de los del PP, están hartos de todos, o sea, empezaros a hacer a la idea. El y 
tú más se tiene que terminar. Jo vull fer-vos una reflexió. O sigui, penseu que pel Partit Popular 
ha estat fàcil presentar un Plenari extraordinari sobre la Platja de Palma, tal i com la tenim a dia 
d’avui, amb una compareixença pel lluïment del Sr. Batle, i 8 proposicions totes en positiu. 
Penseu que és fàcil? El cor ens demana donar guerra, però el capet que a vegades al PP també li 
funciona, ens ha quedat clar, lo que demana la gent és que siguem constructius, i crec que ho 
hem estat. Aquí teniu 8 propostes, que han sortit de totes aquestes reunions, són propostes que 
han vingut de ciutadans, empresarials, i si vos podeu penjar moltes medalles amb totes aquestes 
propostes, estarem encantats, perquè segurament la Platja de Palma estarà molt millor. Tot i 
això, tot i això, ens hem trobat que unilateralment, a la darrera Junta de Portaveus, ens heu 
reduït el temps d’intervencions, ho unificat com vos ha donat la gana els punts. Porque vosotros 
nos hicisteis lo mismo en la legislatura pasada. Vareu dir en aquesta Junta. De veres que anem 
així? Això és el nivell que tenim? Me pareix molta falta de maduresa política de veritat, i ho dit 
per activa i per passiva, que els ciutadans estan demanant una nova forma de fer política. I  de 
veres que hi va haver un moment que m’ho vaig arribar a creure casi, casi, però en el final veig 
que no. Potser els meus companys de legislatures anteriors no ho fessin bé, és molt probable, 
però precisament per això, copieu les coses que feien bé, i no les que feien malament. Si varem 
demanar 9 punts, era per demanar explicació de tots ells, no d’haver de fer-ho a corre-cuita. 
Però bé, anem per feina. El passat 3 de juliol, el conseller dels vostres grups, el conseller Iago 
Negueruela, va prometre que una de les primeres mesures que desenvoluparia seria un Pla de 
lluita contra l’explotació laboral. Com objectius de la legislatura, el conseller de treball s’ha 
marcat la lluita contra el frau en la contractació, preveure el pas d’eventuals a fixos, crear una 
oferta de més qualitat, i establir un marc en el diàleg sigui el més important de les polítiques de 
feina. Totalment d’acord. Ho trobo pobre però totalment d’acord. Vosaltres els d’esquerres, vos 
caracteritzeu i teniu per costum, demonitzar en els empresaris, i quan millor els vaig pitjor són 
aquestes persones. A Platja de Palma, i entrant en matèria, poden cercar molts de problemes, 
moltes raons, pel resultat que tenim a dia d’avui, però el que vull que quedi clar, és que el 
problema no són ni els comerços ni els hotels, ni els restaurants, que sí compleixen la Llei. 
Tenim una situació molt curiosa, que repeteix sovint, i vos poso en situació. Plan de lucha 
contra la explotación laboral, Plan de revisión de licencias, Plan de vigilancia de ocupación de 
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vía pública. Molt bé, llegan los inspectores a la zona, empiezan por el negocio que les sale en la 
lista en el número 1, terminan por el que les sale en el número x, y terminan. Un éxito, han 
revisado todo. El problema viene cuando entre el negocio uno y dos, han pasado por cantidad de 
comercios que no les aparecen en la base de datos, de verdad, no les aparecen en la base de 
datos, y por tanto no pueden revisarse porque no les aparecen. Estos comercios son los 
realmente perjudiciales para la Playa, no son legales, no pagan sus impuestos, no tienen 
contratados a sus trabajadores, no pagan las cuotas de Seguridad Social, no cumplen la 
normativa, no tienen porque respetar horarios ni ocupaciones de vía pública, nada de todo eso 
va con ellos, porque como no constan en la base de datos, saben que no van a tener revisiones. 
Senyors, Senyores, vos demano, vos preguem de fet, 1 que insteu al conseller a seguir fent 
aquestes tasques de revisió, de veres que sí. Però per favor, que es tingui especial cura amb els 
negocis de Platja de Palma, i sobretot amb els negocis que no estan complint la Llei, que sí que 
rebin aquestes revisions. Del punt 3, amb la intenció de facilitar-li la vida en els ciutadans, i els 
empleats públics que revisen aquestes llicències, pagaments, etcètera, a la legislatura passada, 
varen començar a veure qualque via per unificar bases de dades. A dia d’avui, un ciutadà arriba 
a l’edifici d’Avingudes, per treure una llicència d’activitats, una llicència d’obres, i si no dur els 
papers que acrediten el pagament dels tributs o demés, el funcionari d’allà és vera que ho pot 
revisar, però ha de passar per 22-25 pàgines, per arribat a revisar un a un si és vera que tenen 
tots els tributs pagats o lo que sigui. No existeixen unes bases úniques, ni unes bases creuades. 
Igualment un inspector pot anar a un negoci, revisar si té llicències, però si l’ocupació de la via 
pública l’està complint correctament o no. Per tant la nostra proposta va en aquesta línea. I sense 
presa però sense pausa, voldríem que es continués fent feina. Li deia Sr. García, seria la 
unificación de bases de datos municipales, agrupando licencias, tributos, permisos, ocupaciones 
autorizadas de vía pública, y cualquier otra cosa de interés municipal. La segunda derivada seria 
la instalación de códigos QR, o cualquier tecnología que se instalara en las fachadas de una 
manera cuidadita, no seamos nosotros los que ensuciemos precisamente. Y el empleado 
municipal, inspector que quiera, puede revisar estos negocios, simplemente chequeando este 
código, y puedan comprobar si están al corriente de todo. Todos van a salir beneficiados, los 
que están comprobando emplearían menos tiempo, los empresarios no tendrían que sacar el 
papeleo una y otra vez. Algunos la enseñan hasta 20 veces en un verano. Los comercios que no 
tuvieran expuesto el código QR, bueno, a lo mejor es un indicador de que algo está fallando. Y 
evidentemente, y esto seguro que no me lo van a debatir, emplearíamos bastante menos papel, 
por tanto, todos saldríamos beneficiados. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Al final en la Playa de Palma, o se pone orden o difícilmente vamos a acabar 
con la mayoría de los problemas que tenemos. Y el orden lamentablemente en esta sociedad, se 
acaba poniendo cumpliendo las normas, y para eso se ponen las normas, porque si al final, le 
pueden llamar Ordenanza Cívica, o le pueden llamar como les de la gana, pero al final hacen 
falta unas normas, y esas normas se tienen que aplicar, y para que se apliquen necesitamos ser 
continuos. Y en Playa de Palma ha faltado durante muchísimos años, esta continuidad, y de esto 
somos culpables todos. También hay que recordarle Sr. Alcalde, que de los 29 Regidores que 
hay aquí, Usted y yo hemos formado parte de Equipos de Gobierno que han tenido 
responsabilidad en Playa de Palma, por tanto, si hay alguien culpable, Usted y yo lo somos, 
independientemente de que haya gobernado uno u otro. Por tanto, cada vez que se habla de 
herencia, aunque Ustedes en la misma palabra lo dicen, no queremos hablar de herencia, y por 
tanto no vamos a hablar más de herencia, pero la herencia que han dejado es muy mala, pues 
acuérdese de que también Usted ha formado parte de Equipos de Gobierno, porque parece ahora 
con la llegada de los nuevos partidos, parece que Usted es nueva política, nueva manera de 
hacer política pero Usted es tan nuevo como yo. Por tanto lo que hace falta es ponernos a 
trabajar en el tema, háganlo de la manera que quieran, porque por más que nosotros hablemos 
aquí, tanto si nos ponemos de acuerdo como si no nos ponemos de acuerdo, la realidad en Playa 
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de Palma es la que es, da igual si la Delegada del Gobierno le dice que las cosas van mejor, 
Usted sabe perfectamente que las cosas no van mejor en Playa de Palma. Tanto es así que, 
cambiando palabras vamos a llegar a un acuerdo para cumplir todos estos puntos, y todos estos 
puntos hace falta que se pongan en marcha. El tema de la ocupación de la vía pública, es un 
caos. Es verdad que la Playa de Palma es complicada, son muchos kilómetros de extensión de 
Playa, es verdad que los equipos de la Policía lo tienen complicado, pero también es cierto que 
durante muchísimos años no hemos hecho absolutamente nada por arreglarlo. Podemos estar de 
acuerdo, si las medidas que se han tomado en el pasado son buenas o no, pero la realidad les 
guste o no les guste, es que el año pasado funcionó mejor que este año, y no todo se resuelve 
con la Ordenanza Cívica, evidentemente que no, pero la Ordenanza Cívica es una herramienta 
para poder hacerlo. Pero insisto, si le quieren cambiar el nombre, y lo quieren utilizar de otra 
manera, al final los problemas se los han enumerado los vecinos y los comerciantes de la zona, 
y además los sabemos todos, sabemos perfectamente cuales son los problemas que se producen. 
En el tema de las campañas de concienciación, una de las fórmulas que funcionó muy bien, 
fueron todas las reuniones que mantuvimos con Tour Operadores, en el principio de la 
temporada, explicándoles, lo que en un principio parecía que iba a ser un caos, que fuimos 
portada en todos los periódicos alemanes, porque parecía que la gente no iba a venir a Mallorca, 
simplemente porque estábamos intentando poner un poquito de orden, y la realidad es que 
funcionó, y son campañas de comunicación muy sencillas. Hay que ir al terreno, hay que 
sentarse con los Tour Operadores, hay que explicarles que hay una serie de normas que las 
mismas que ellos cumplen en sus países, las tienen que cumplir aquí, porque nosotros no somos 
diferentes. Y luego también, Ustedes están haciendo bandera de un tema que es la Ordenanza 
Cívica, y parece que la Ordenanza Cívica es la Ordenanza del Partido Popular, y me sabe muy 
mal pero la Ordenanza Cívica, y ya se lo dije en su momento, no es la Ordenanza del Partido 
Popular, es una Ordenanza copiada de la Federación Española de municipios, y es la Ordenanza 
que su Presidente, o el Presidente de todos los mallorquines, del Presidente del Consell Insular, 
ha aplicado en el municipio de Esporlas, y algo debe de haberle ido bien, cuando mire donde 
está, es Presidente del Consell Insular de Mallorca, pero es que su vicepresidente de Algaida, 
también aplica esa Ordenanza, no es la Ordenanza del Partido Popular. Yo no se porque tanta 
obcecación durante el anterior mandato, de hablar mal de la Ordenanza Cívica, que no es un 
Ordenanza del Partido Popular. Pero si quieren cambiarle el nombre, cámbienle el nombre, pero 
aplíquenla, porque Ustedes están diciendo que es la que se ha aplicado este año. Si se ha 
aplicado, ha habido muchísimas partes en las que no se ha aplicado. Le aseguro yo que en el 
tema del botellón no se ha aplicado, para nada, porque de hecho hay muchísima más, yo no solo 
es el consumo sino la venta que se está produciendo en la primera línea de Playa, que basta 
pasearse. Ahora se ha creado un negocio nuevo, ahora hay gente vendiendo latas y bebidas 
directamente en la primera línea de Playa de Palma, y eso no estaba el año pasado, o si estaba 
no estaba con el  mismo número que había ahora. Por tanto, oiga, al final Ustedes van a estar 
gobernando 4 años, independientemente de lo que hagamos, y independientemente de lo que 
digamos, las temporadas turísticas se acaban antes de darnos cuenta. Empieza la temporada, y 
cuando te han dado cuenta ya ha terminado, y los problemas están, convendría que nos 
tomáramos en serio estos puntos. Gracias.” 
 
Sra. Bosch Acarreta (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Creo que todos estaremos de acuerdo si, creo que todos estamos de 
acuerdo en que realmente Playa de Palma es una zona que necesita una herramienta que permita 
ordenar visualmente el caos que existe hoy en día, referente a colores, iluminación, toldos, 
mobiliario urbano, etcétera. Por eso hoy el Partido Popular propone regular la estética comercia. 
Ya tenemos un precedente como sabe el Sr. Noguera, la Comisión de Centro Histórico entre 
otras cosas, vela por la estética de los comercios en el Casc antic, lo mismo se podría hacer en 
Playa de Palma. Al fin y al cabo es un aspecto de importancia vital, el visual, y es que recuerden 
que nunca existe una segunda oportunidad de causar una primera impresión. Por otra parte le 
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queremos pedir Sr. Alcalde, que cambie las prioridades de su Gobierno, Palma necesita 
crecimiento económico. No es posible preservar la sociedad del bienestar, sin una economía 
pujante. Ni los toros ni Gesa, ni mover monumentos de sitio, trae prosperidad a los ciudadanos, 
por no hablar del cierre de las terrazas. Les pedimos una reordenación de sus prioridades, 
céntrense por favor en lo que necesita la ciudad y sus habitantes. Quizás les parezcan de 
segundo nivel, probablemente no les den grandes titulares pero es lo que reclaman los 
ciudadanos. Hoy aquí el Partido Popular, no ha venido a meter el dedo en el ojo. Todas las 
propuestas que estamos presentando hoy aquí, son propuestas que vienen de la ciudadanía, de la 
gente, de las entidades, de las asociaciones que hemos estado escuchando, desde que Ustedes 
han empezado a gobernar. Y ya tienen su acuerdo de Gobierno, en el punto 11, el capítulo 9, 
hablan de impulsar planes de rehabilitación de barrios, tal como la Playa de Palma. Ya que en el 
punto 8 el capítulo 3,1 hablan del compromiso con la rehabilitación de Playa de Palma, y 
búsqueda activa de fondos de finançament, les proponemos, les pedimos, que ahora que se van a 
negociar los fondos estatutarios, Ustedes luchen delante del Govern, para que la Playa de Palma 
sea una prioridad finalista. Muchas gracias.” 
 
Sra. Conrado Quiroga (Ciutadans): 
 
“Si, sí, muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Una aclaració, com són 8 minuts, bé és que no té 8 minuts, posaré 5 i després 3 més. D’acord?” 
 
Sra. Conrado Quiroga (Ciutadans): 
 
“Muy bien, muchas gracias. Bueno, como ya se ha visto en la Playa de Palma hay muchos 
problemas, y problemas que tenemos que resolver entre todos.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Perdón, Sra. Conrado disculpe, perdón me he equivocado, es que tiene que contestar el Equipo 
de Gobierno, y después abrimos un turno de grupos, perdone. Tiene la palabra el Sr. Carrió por 
15 minutos, disculpe.” 
 
Sr. Carrió Crespí (MÉS per Palma): 
 
“Hola a tothom. Primer de tot també volia aprofitar per saludar a tots els presents, també en els 
veïnats. La veritat és que si no som tots junts, no només els polítics, que tenim bona voluntat, i 
ens esforcem, podrem aconseguir millorar la situació a la Platja de Palma, des del consens i 
l’acord. Tenint  present, que si no ho fem des d’aquesta òptica, el resultat segurament pot acabar 
essent molt decebedor, no tant per a nosaltres sinó sobretot pels veïnats. Així també, voldria 
aprofitar avui que se’ns dóna l’oportunitat d’explicar allò que hem estat fent a la Platja de 
Palma, per a poder dir que de vegades també estaria bé poder fer extensiu això a altres zones de 
Palma. Ara bé, des del nou Consistori, allò que no consentim ni consentirem mai, és que se’ns 
digui que hem deixat desatesa la Platja de Palma. Això no és així i a demés volem demostrar 
que no ha estat així. En aquest sentit, volem manifestar l’enorme potencial que segueix tenint la 
costa entre Palma i Llucmajor, les seves condicions excepcionals, i que, en general, segueix 
essent una destinació turística de primer ordre internacional. Perquè ho dic això? Perquè també 
ens preocupa i molt l’efecte que tot tipus de polèmica, com la que pareix que tenim avui, pot 
arribar a tenir per la propera temporada turística. Sabem que el sector turístic és molt 
competitiu, i també de vegades molt delicat. Hem de dir que si segueix essent una destinació 
important, ha estat més per l’esforç que ha fet l’empresa privada que no les institucions 
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públiques en els darrers anys. Aquest fet és preocupant i és ben hora de què recuperem el temps 
perdut. En aquest sentit, avui mateix ja hem recuperat el Consorci de la Platja de Palma, per 
treballar de veritat en aconseguir promoure la rehabilitació de la planta hotelera, els serveis 
complementaris de turisme i l'entorn urbà d’una vegada per a totes. D’altre banda, allò que a 
nosaltres ara mateix ens és la zona concreta de s’Arenal, les Meravelles i Sometimes. Perquè? 
Perquè en aquestes zones és exactament on hi ha el principal descontentament veïnal, però els 
motius d’aquest descontentament no són nous, i hauríem de començar a mirar de on venen. Si 
hem d’enumerar alguns d’aquests elements causants d’aquest malestar haurem d’esmentar que 
encara que la temporada turística ha tingut unes xifres rècords, també la precarietat laboral que 
hi ha hagut també ha estat rècord. Si a això, se li suma que aquests veïnats els darrers anys han 
perdut serveis socials sensibles, com per exemple la biblioteca,  deteriorament de les 
infraestructures, han vist desfilar, també ja ho hem dit, plans un darrere l’altre, que no s’han 
complert, i que enguany el turisme etílic, el turisme de borratxera, aquest que diem també, ha 
allargat la seva temporada, no és difícil entendre la seva inquietud. Per tots aquests motius, 
demanem a l’oposició, no tant tradició, sinó fer memòria institucional, perquè moltes de les 
actuacions que ara se’ns reclamen no s’han duit a terme durant a l’anterior mandat. I també 
recordem a l’oposició que se’ns varen deixar els pressuposts de cada àrea tancats, i podem 
afegir que una mica si més no, mal dotas. Per tant, si ara volem dur a terme totes aquestes 
actuacions, la veritat és que a curt termini, segur que no és possible. Convé ressaltar, que encara 
que acabem d’arribar, encara només duim aquests 3 mesos, just s’acaben de complir avui mateix 
els 100 dies, me pareix, tant des de les regidories com des de la Batlia ja hem demostrat una 
voluntat política ferma per atendre els problemes de la Platja de Palma. D’aquesta manera, volia 
exposar com des de les diferents àrees de govern ens hem reunit amb tots els actors socials i 
econòmics implicats per tal de començar a consensuar i emprendre accions. Uns regidors i altres 
ens hem reunit amb tot el sector econòmic com per exemple l’Associació d’Hotelers de la Platja 
de Palma, la PIMECO, també ACOTUR, que avui també és present, l’Associació de 
Restauradors de la Platja de Palma, la de les Sales de Festes, empresaris i representants del món 
del taxi, etcètera, etcètera. I per ventura encara així i tot me’n deixo algun més. I per l’altra 
banda, també hem fet allò mateix amb els sectors socials de la Platja de Palma. Així vull 
recordar que hem parlat amb l’Associació de Veïns s’Arenal-Platja de Palma, amb la de Sant 
Antoni de la Platja de Can Pastilla, amb la de  ses Cadenes, amb la dels Veïns del Districte 
Platja de Palma, que fins i tot assistírem a l’assemblea on es constituí l’Associació Ciutadana 
Ciutat de s’Arenal, a demés d’haver parlat amb veïnats i fins i tot amb el Batle i membres del 
Consistori municipal de Lluchmajor. Amb tots ells hem començat a treballar per aconseguir 
millorar la situació a la Platja de Palma. A més a més, hem fet visites per comprovar les 
necessitats concretes en cada una d’aquestes zones, regidors tot sols hi ha anat, però també amb 
altres regidors i fins i tot amb el Batle al capdavant, han visitat no una, sinó diverses vegades 
s’Arenal, les Meravelles, Sometimes, la Ribera, Can Pastilla, etcètera. Com també hem fet, hem 
encapçalat des de l’Ajuntament, i sinó també participat en comitès sectorials sobre aquesta zona. 
Recordem per exemple la Comissió de Seguretat Ciutadana, que ja fa 10 anys que existeix, i que 
a demés de nosaltres hi ha les Policies Nacional, la Guàrdia Civil i les policies locals de 
Lluchmajor i Palma. També hem tornat a posar en marxa la Comissió de Treball de la Platja de 
Palma, convocada per la Regidoria de Turisme, i que hi varen anar fins a cinc regidories, per a 
poder començar a fer-hi feina, i ja tenim el calendari de reunions començat. I un altre Mesa de 
Seguretat Ciutadana que també varem començar, i on els veïnats també hi varen poder 
participar. A demés d’això, torn a repetir que hem recuperat el Consorci de la Platja de Palma 
avui mateix, i s’ha constituït una nova Junta rectora, amb en Rafel Company com a gerent. 
D’altra banda, i des de la nostra oficina del Districte Platja de Palma, també podem dir que hem 
pogut resoldre fins a 101 peticions, a instància de totes les entitats esmentades abans. Aquestes 
han estat sobretot amb l’ajuda de les àrees d’Infraestructura i d’Emaya. Des de Mobilitat, s’ha 
actuat en diligència contra un fenomen nou d’aquest estiu que ha estat el bicitaxi. Si en el passat 
s’hagués actuat de manera semblant en altres problemes de la zona quan s’iniciaren, aquestes 
problemàtiques ara mateix tindrien un altre dimensió segurament. I, un punt que hem de recalcar 
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ha estat el de l’Ordenança Cívica. Encara que tenim l’acord de Govern de derogar-la, l’hem 
mantinguda aquest estiu, just per la Platja de Palma. La qüestió és que ni aquesta Ordenança, ni 
cap altre, resoldrà els problemes, si no regulem també la venda d’alcohol i altres problemes. A 
més a més vull aprofitar per esmentar la feina que aquest 
estiu han fet els funcionaris de la casa, especialment policia i neteja. Tots ells han fet una gran 
tasca, i no ens agradaria que ara quedés obturada. Per tant, penso que podem afirmar que hem 
escoltat atents les peticions dels veïnats, hotelers, comerciants i fins tot els venedors ambulants 
amb qui també ens varem reunir. En relació a l’escrit que ens heu presentat, estam disposats a 
arribar a fer alguna transacció, a poder fer alguna transaccional. Per exemple en el punt 2, si 
deixem la proposició en instar a l’Equip de Govern a realitzar inspeccions a comerços, i també a 
altres negocis, a la zona de Platja de Palma. Podem afegir allò que voleu, amb especial atenció 
als que manquen de les preceptives llicències, i així com instar al Govern de les Illes Balears, a 
incloure Platja de Palma, dins el Pla d’inspeccions laborals, per tal de garantir el bon 
compliment dels horaris de la zona. No tindríem cap problema en sumar-nos en aquesta 
proposta. A la tercera, en el tercer punt si també podem arribar a una transaccional, si diem 
instar a l’Equip de Govern a la creació d’una base de dades única, per a tots els comerços i 
negocis de Palma, que inclogui informació sobre llicències, tributs, permisos, i qualsevol altre 
d’interès municipal. No ens fiquem si ha d’esser un QR o un altre cosa, sí que aniríem per 
aquesta línea. I avançar cap a la creació, que això també ha vingut de l’oposició, d’un distintiu 
exterior que permeti l’accés telemàtic a les dades esmentades. En el punt 4, podríem estar 
d’acord dient: instar a l’Equip de Govern a seguir complint l’Ordenança d’ocupació de via 
pública, millorant el nombre d’efectius, seguir complint, perquè s’han estat complint fins ara, 
per tal d’impedir els abusos d’ocupació viària, així com la delimitació exacta dels espais 
destinats a terrasses, a la zona de la Platja de Palma amb pintura. En el punt número 5, allò que 
ens preocupa és que no és exactament l’Ordenança, bé no és l’Ordenança sinó que és el PRI, 
allò que engloba l’estètica. I vos proposem dir, instar a l’Equip de Govern a regular l’estètica 
comercial a la Platja de Palma, de forma integral a través del impuls del Pla especial de paisatge 
urbà, que contempla el PRI. Molt bé. Després, allò que no ens posem d’acord, seria en el punt 6, 
simplement és l’Ordenança Cívica, aquesta Ordenança la veritat és que nosaltres considerem 
que no és oportuna, i que no durarà en el temps. Si volem que aquest acord nostre sigui pels 4 
anys, la veritat és que nosaltres proposàvem llevar Ordenança Cívica, i afegir les Ordenances 
municipals, que també és important. I finalment en el punt 8, a la proposició que se’ns fa, 
nosaltres votaríem a favor d’impulsar la recerca activa de fons de finançament, per a la 
rehabilitació de la Platja de Palma, i prioritzar les inversions necessàries. Ara mateix trobem que 
no estam disposats a posar a priorismes, per tant si no se sap si podrem començar pels 
aparcaments o per un altre cosa, nosaltres sí que estam disposats a prioritzar i a fer tot lo que 
faci falta. Molt bé. En aquest sentit, només volia afegir que no hem de permetre que la propera 
temporada es repeteixin alguns dels errors del passat. Des de l’Equip de Govern, ja fem feina 
per la propera temporada, i no pensem només amb la zona quan aquesta surt pels mitjans de 
comunicació, durant la temporada estival, sinó durant tot l’any.” 
 
Sr. Bauzá Simó (Ciutadans): 
 
“Jo no ho sé pareix que s’havien reunit vostès per fer una transaccional, ja s’havien reunit aquí. 
Els demano si ja s’havien reunit vostès abans d’arribar aquí amb una transaccional. Sí, sí. Ah 
perfecte.” 
 
Sra. Conrado Quiroga (Ciutadans): 
 
“Bueno muchas gracias. Como ya se ha visto en la Playa de Palma hay muchos problemas que 
tenemos que resolver entre todos, como muy bien han comentado algunas asociaciones de 
vecinos. Es imprescindible que estas soluciones que se plantean, sean a largo plazo, y que no se 
queden en una reacción puntual a un problema ocurrido este verano. Todos tenemos que tener el 
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objetivo, creo que lo tenemos, de que la Playa de Palma, sea un lugar seguro, un lugar amable, y 
con un turismo de calidad. Entre todo lo hablado yo me centraré en dos temas, que es la 
problemática de los negocios y sus licencias, y mejora de estética y de imagen de la zona. 
Existen negocios, efectivamente, como ya se ha dicho, que ejercen la actividad sin licencia, pero 
también no nos tenemos que olvidar que existen negocios que teniendo licencias ejercen 
actividades que no les están permitidas, como por ejemplo la venta ilegal de alcohol. En 
definitiva estamos de acuerdo en que se tienen que hacer más inspecciones, para atajar todos 
estos problemas, pero también pensamos que todas estas propuestas que se hacen, deberían 
haberse realizado con anterioridad a este verano, y no solo este verano sino también los años 
anteriores. Por otro lado la cuestión de la estética y de la imagen de la Playa de Palma, 
pensamos que sí que es necesario evidentemente también mejorar la estética. Y el Partido 
Popular en su día, creo que también intentó lanzar o sacar una Ordenanza de estética, que parece 
ser que no se llevó a cabo, o no pudo. Una propuesta hizo que no se pudo sacar, entre otras 
cosas porque quiso digamos de alguna manera, imponer medidas de mejora en zonas privativas 
de los comercios. Nosotros queremos que se mejoren, como hemos dicho. Todos queremos 
mejorar la imagen de Palma, pero tenemos que hacerlo con el consenso de todos, y desde luego 
pasa, tendría que pasar por la voluntariedad de realizar estas mejoras en las zonas privadas, y a 
ser posible acompañadas de unas ayudas, tal y como se ha hecho con hoteles de la zona. Bueno, 
en definitiva lo que queremos es que se den soluciones a todo lo que se ha planteado, y que 
estas soluciones es muy importante que no sean solo a corto plazo, sino que también sean a 
medio y a largo plazo. Gracias.” 
 
Sr. Cañellas Cardona (Ciutadans): 
 
“Sr. Batle, Senyors regidors. Primer de tot me sap greu, i sobretot pels representants de les 
associacions, que vostès ja han incomplert la primera petició seva, que era un consens entre tots, 
per lo que ens acaben de dir, entre vostès ja ho han arreglat, sense comptar amb el grup 
municipal de Ciutadans. Faré, com que tenim molt poc temps, faré dues mencions molt breus, 
en el punt 3 i 6. Referent en el punt 3, creiem que aquesta proposta del grup Popular, hauria 
d’estar englobada dins un projecte més ambiciós de ciutat intel·ligent. Crec que el grup Popular, 
ha tingut tota una legislatura passada, per estudiar i per preparar un projecte més seriós, i no 
aquesta ocurrència improvisada, del distintiu QR. Respecte en el punt 6, estam totalment 
d’acord amb aquesta proposició, i som conscients de que altres anys s’ha duit a terme, amb un 
resultat satisfactori. Però lo que tenim que tenir clar, és que de res serveix comunicar en els 
turistes de que disposem d’una Ordenança Cívica, si després no la fem complir. Abans de 
malbaratar els doblers públics, amb la publicació i distribució de material informatiu, 
l’Ajuntament ha de tenir ben clar si permetrà que la Policia local faci aplicar aquesta Ordenança 
pública. Gràcies.” 
 
Sr. Ribas Dietrich (Ciutadans): 
 
“Sr. Batle, Senyors regidors. Jo faré una breu exposició de la nostra valoració del punt 4 i del 
punt 8. En relació en el punt 4, comentar-los que si ens haguessin tingut en compta a l’hora 
d’arribar a qualsevol tipus de pacte, doncs potser haguéssim retirat aquesta proposició. I el 
motiu és molt simple, és a dir, nosaltres entenem que no s’ha d’instar a l’Equip de Govern, a 
donar compliment o a seguir una Ordenança d’ocupació de la via pública, perquè és una cosa 
òbvia, és a dir, només faltaria que l’Equip no vetllés pel compliment de les ordenances. 
Evidentment jo espero que l’Equip de Govern l’any qui ve seguirà donant compliment en 
aquesta Ordenança, i la Policia local farà lo que hagi de fer per vetllar de que no s’ocupin els 
espais públics, fora de lo que està establert a la norma. Evidentment és un tema important 
l’ocupació. És important que es controli la venda ambulant, l’espai que ocupen les parades, és 
important que es controli l’espai que ocupen les terrasses, però ja dic, és un tema que 
considerem que és totalment inútil dur com a proposició en el Ple. En tot cas hagués estat molt 
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més interessant formular unes preguntes, en el sentit de quantes campanyes s’han duit a terme 
per dur control d’aquest tema durant tota la temporada, quants d’agents de la Policia local s’han 
destinat en aquest assumpte. I a partir d’aquí poder fer una valoració de efectivament si ha estat 
una bona campanya, o si s’han de prendre mesures a fi de que no es tornin a repetir abusos a 
l’ocupació de la via pública o no. En quant en el punt 8, bé això durà a que evidentment ens 
abstinguem en aquest punt, igual que pràcticament a tots els demés, si no a tots. I el següent 
punt és el de la proposició del número 8, bé la recerca d’actius per dur a terme la rehabilitació 
de la Platja de Palma, ens pareix una bona idea, però hem d’anar molt alerta, perquè hem tingut 
moltes experiències ja de rehabilitacions, que no han anat enlloc. Crec que la Sra. Margarita 
Nájera, va dur amb el Consorci de la Platja de Palma una rehabilitació monumental, i s’ha 
quedat en el camí, i hem d’anar alerta perquè hem de veure amem com es finança això, i 
sobretot fer coses que afectin a la vida i en el dia a dia dels veïnats de la Platja de Palma. És 
important el tema de la seguretat, també és important el tema de la neteja, i evidentment és 
important la rehabilitació dels edificis, però bé, anem per ordre, anem a prioritzar i anem a 
evitar inversions i projectes, que no duen a cap banda.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Senyor. ¿Cuanto tiempo tengo? ¿5 o 7 y medio? 5. Sr. Carrió, tengo que 
darle la enhorabuena, Usted no lo notará pero por dentro estoy muy feliz, de todas las reuniones 
que han tenido durante este verano, todos los Regidores, pero siguiendo la misma línea del 
Alcalde, el Sr. Hila, pues no ha debido de funcionar, no ha debido de servir para mucho, porque 
la realidad es que hoy están, como digo, cambiando algunos conceptos, estamos aprobando la 
mayoría de las propuestas, por tanto, yo le doy la enhorabuena, todas esas reuniones 
seguramente han servido para mucho, al menos ahora se han hecho una idea de los problemas 
que tiene la Playa de Palma, lo cual siempre es bueno, y evidentemente yo me alegro. Ha dicho 
una cosa que me ha dejado preocupado, ha dicho tres veces hem recuperat el Consorci de la 
Platja de Palma ¿o lo habían perdido? ¿Ahora ya saben dónde está el Consorcio? También le 
doy la enhorabuena por haberlo recuperado, 100 días después, no está mal, eso también da un 
poco la idea de la prioridad que Ustedes tienen en el tema de Playa de Palma. Miren, nosotros 
creemos que para resolver los problemas de Playa de Palma, hay que hacer o habría que hacer 5 
temas que creemos que son importantes. El primero evidentemente era poner las reglas claras de 
lo que se podía y no se podía hacer en Playa de Palma, y eso se ha hecho a través del PRI, y eso 
se ha hecho. A Usted le gustará más o menos, como a mí me gustaba más o menos el que dejó la 
Sra. Nájera, que no se llegó a acabar, al menos este está acabado, y Ustedes gracias a eso han 
recuperado el Consorcio. Por tanto, lo primero es la ordenación urbanística, que era importante, 
y Usted mismo reconoce en uno de los puntos, que en el tema de estética se refiere al PRI, y 
Usted se puede referir al PRI, porque el PRI existe y porque el PRI está aprobado, y yo estoy de 
acuerdo y en nuestro grupo estamos de acuerdo que eso se puede hacer. Lo segundo, seria 
evidentemente la inversión pública, inversión pública que en nuestro caso ha sido complicada, y 
ha sido complicada básicamente porque el dinero se gastó en cosas que no estaban recogidas en 
los Convenios. De hecho Ustedes van a tener, no se si lo han tenido hoy, o mañana, o pasado, 
tendrán una reunión del Consorcio de la Playa de Palma, y se van a encontrar un trabajo hecho, 
porque hemos tenido que justificar una serie de partidas, que no había manera de entrarlas 
dentro del Ministerio de Industria y Turismo, porque no se atenían a lo que decían los convenios 
que se podía invertir. Se invirtió mucho en papel, se invirtió mucho en proyectos, se invirtió 
mucho en imagen, pero inversiones ni una, y hace falta la inversión pública. Si eso lo hacen a 
través de los fondos estatutarios. Evidentemente, no solo depende del Ayuntamiento, no nos 
vamos a engañar, esto no es una tarea que solo puede hacer ni el Alcalde de ahora, ni el que 
vaya a venir dentro de dos años, ni todo este Consistorio, necesitamos al Gobierno, que nos 
ayude, y que crea de verdad en Playa de Palma. Lo tercero es la inversión privada, y la inversión 
privada se ha hecho, 120 millones de euros, algo habrá funcionado para que la gente haya 
querido invertir, lo que no se había invertido en los últimos 30 años, algo habrá pasado, porque 
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la gente no invierte porque sí, la gente invierte porque cree que el destino va a mejorar. Y la 
realidad es que hemos pasado de un 18% de hoteles de 4 estrellas a un 50% de 4 estrellas. El 
Alcalde decía hace unos minutos que al menos eso, o sea que eso no ha bastado para traer a 
mejores clientes, es evidente que en el primer año nunca va a bastar. Básicamente porque 
cuando se hacen las obras, la mitad de los contratos están cerrados, con los Tour operadores, 
como Usted muy bien sabe. Pero además, sí que se reconoce, porque lo ha dicho la Asociación 
Hotelera, que los precios se han incrementado, y el año que viene se incrementarán más, y 
evidentemente si el precio del establecimiento es mejor, porque la calidad es mejor, el cliente 
será mejor, y esto también hace falta. Y luego hace falta dos cosas que son como el valor a los 
toreros, a Usted no le gustan mucho los toreros, pero la realidad es que en el municipio, en una 
ciudad, en un sitio, limpieza y mantenimiento. Si estas 5 cosas están más o menos alineadas, y 
hay una firme convicción por parte del Equipo de Gobierno, que las tiene que dirigir, de que 
sean una prioridad, la Playa de Palma irá bien. Pero seguirá habiendo una serie de problemas, 
esos problemas, insisto, Ustedes le pueden llamar Ordenanza Cívica o lo pueden llamar como 
quieran llamarle, pero la venta ambulante a día de hoy es un problema, el trile es un problema, 
la prostitución no es un problema en sí, más allá del social que lo es, sino por lo que está 
generando de violencia en la zona de Playa de Palma, que Ustedes lo saben, la violencia está 
aparejada a robos en la zona. La ocupación de vía pública está siendo un problema, y hay que 
darle la solución, y para eso habrá que hacerlo de la manera que quieran, insisto, con la 
Ordenanza o sin la Ordenanza, pero esos problemas hay que resolverlos, y tiene que haber 
orden. Nosotros de las modificaciones que Ustedes han introducido, estamos de acuerdo en el 
punto 2, lo de instar al Equipo de Gobierno, creo que quedaba redactado instar a l’Equip de 
Govern a realitzar inspeccions a comerços i altres negocis, a la zona de Platja de Palma. Així 
com instar al Govern de les Illes Balears a incloure Platja de Palma dins el Pla d’inspeccions 
laborals, per tal de garantir el bon compliment dels horaris a la zona. A nosotros nos parece 
adecuado. En el punto 3, instar a l’Equip de Govern a la creació d’una base de dades única, per 
a tots els comerços i negocis de Palma, que inclogui informació sobre llicències, tributs, 
permisos, i qualsevol altre d’interès municipal. También nos parece correcto. El tema de, 
estamos de acuerdo, el tema de los distintivos, si tiene que ser QR o no, eso decídanlo los 
técnicos, eso lo que se considere. Lo que sí es cierto que convendría que seamos capaces de 
unificar la base de datos, porque cuanta más información inmediata tenga los servicios de 
inspección, sean de Policía sean, incluso de otras administraciones, pues mucho mejor. En el 
punto 4, instar a l’Equip de Govern a seguir complint l’ordenança d’ocupació de la via pública. 
Bueno pues de acuerdo, Ustedes dicen que la han cumplido, pues no ha sido muy efectiva pero 
lo damos por bueno. Instar a l’Equip de Govern, en el punto 5, a regular l’estètica comercial a la 
Platja de Palma, de forma integrada, a través del impuls del Pla especial de paisatge urbà, que 
contempla el PRI. Nos parece incluso más adecuada su redacción que la nuestra, por tanto por 
supuesto que sí. Y en el punto 6, Ustedes quieren hacer un juego de malabarismo, para no decir 
Ordenanza Cívica. Instar a l’Equip de Govern a impulsar campanyes de conscienciació, 
informant als turistes que visiten Palma, de l’assistència de les Ordenances que els afecten, 
mitjançant fulletons informatius multilingües als Hotels, autobusos i taxis de Palma, i altres 
Canals de comunicació. Nosotros, mientras esté en vigor la Ordenanza Cívica, y Ustedes están 
diciendo que está en vigor, y que la están aplicando, yo si quiere lo que le podemos añadir es, 
que mientras esté en vigor la Ordenanza Cívica, se informe a los turistas de que existe una serie 
de normas, incluidas en esa Ordenanza Cívica, que es lo que ya hemos hecho, y además los 
folletos están realizados. Por tanto, lo único que tienen que hacer es volverlos a imprimir. 
Entendemos que Ustedes quieran quitar la Ordenanza Cívica, eso es un tema que tendrá que 
decir el Equipo de Gobierno, nosotros estaremos en contra, de la eliminación, pero mientras esté 
en vigor, bueno pues informen sobre lo que está en vigor y a día de hoy las Ordenanzas que 
afectan a los turistas en la Playa de Palma, son aquellos puntos que están recogidos en la 
Ordenanza Cívica, por lo tanto no le demos tantas vueltas, a un tema que es de cajón. Gracias.” 
 
Sr. Carrió Crespí (MÉS per Palma): 
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“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé jo tampoc no vull afegir moltes coses més de les que ja han dites. 
En primera, crec que l’Equip de Govern seguirà fent feina, com ha fet fins ara per la Platja de 
Palma, en aquests primers mesos. Després, per exemple ja en aquests primers set punts, bé, en 
aquests primers sis punts, si ja hem arribat a cinc de consens, podem estar molt contents. I la 
veritat és que bé, també podrem acostar-nos a les propostes de Ciutadans. Hi ha hagut per 
ventura un petit error, i no ens hem entesos més, i bé només dir que nosaltres seguirem 
treballant amb l’objectiu de que els veïnats de la Platja de Palma, puguin per fi dormir l’estiu, 
que tinguin els serveis municipals en condicions per la ciutadania, i aconseguir que la Platja de 
Palma segueixi essent un destí important turístic. Només volia afegir això.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Batle. Es que se me había olvidado que en el punto 8 que estaba incluido en este bloque, 
nosotros estamos también de acuerdo a la propuesta suya, impulsar la recerca activa de fons de 
finançament per a la rehabilitació de la Platja de Palma i prioritzar les Inversions necessàries. 
Estam d’acord.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
  
“Just per concretar, n’hi ha una que no estam d’acord que és la 6. D’acord? Que és la proposició 
d’instar a l’Equip de Govern, volíem llevar, vostès ens proposaven qualsevol normativa, i 
nosaltres volem que es facin campanyes específiques per l’Ordenança Cívica, és a dir, nosaltres 
estaríem d’acord en la redacció del punt 2, 3, 4 5 i 8. Nosaltres, clar, mentre estigui en vigor, 
nosaltres pensem que s’ha de votar així com està el punt 6.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Bé, això ho han xerrat abans. Miri, si els pareix passarem a votació tal com han quedat abans. 
Dir que sí que és veritat que la pròxima vegada, això ens millora a continuar, hem d’incorporar 
al grup Ciutadans, passarà al Ple ordinari, perquè tots els grups presenten propostes, i és 
negociar amb ell la seva proposta, lo que passa és que aquest únicament el presentava un partit, i 
això ho hem de millorar.” 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions (C’s), la següent proposta transaccional: 
 “Instar a l’equip de govern a realitzar inspeccions a comerços i altres negocis a la zona 
de Platja de Palma, amb especial atenció als que manquen de les preceptives llicències, 
així com instar al Govern de les Illes Balears a incloure Platja de Palma dins el pla 
d’inspeccions laborals, per tal de garantir el bon compliment dels horaris a la zona”.  
 
 
3. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a la creació d’una base de dades 
única per a tots els comerços i negocis de Palma, que inclogui informació sobre 
llicències, tributs, permisos i qualsevol altra d’interès municipal, creant un 
distintiu QR a l’exterior dels esmentats establiments que faciliti la seva lectura, i 
instaurant aquesta experiència com a “prova pilot” a Platja de Palma. 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions (C’s), la següent proposta transaccional: 
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“Instar a l’equip de govern a la creació d’una base de dades única per a tots els 
comerços i negocis de Palma, que inclogui informació sobre llicències, tributs, permisos 
i qualsevol altra d’interès municipal, i avançar cap a la creació d’un distintiu exterior 
que permeti l’accés telemàtic a les dades esmentades”. 
4. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a donar compliment a l’Ordenança 
d’Ocupació de Via Pública, per tal de impedir els abusos d’ocupació viaria, així 
com la delimitació exacta dels espais destinats a terrasses a la zona de Platja de 
Palma amb pintura.  
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions (C’s), la següent proposta transaccional: 
“Instar a l’equip de govern a seguir complint l’Ordenança d’Ocupació de Via Pública, 
millorant el nombre d’efectius, per tal de impedir els abusos d’ocupació viaria, així com 
la delimitació exacta dels espais destinats a terrasses a la zona de Platja de Palma amb 
pintura”. 
 
5. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a impulsar una regulació de l’estètica 
comercial a Platja de Palma mitjançant una Ordenança que permeti 
homogeneïtzar i millorar l’aspecte de la zona i evitar els abusos actuals a certes 
façanes. 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions (C’s), la següent proposta transaccional: 
“Instar a l’equip de govern a regular l’estètica comercial a la Platja de Palma de forma 
integral a través de l'impuls del pla especial de paisatge urbà que contempla el PRI”. 
 
6. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a impulsar campanyes de 
conscienciació informant als turistes que visiten Palma de l’existència d’una 
Ordenança Cívica, mitjançant fulletons informatius multilingües als hotels, 
autobusos i taxis de Palma. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma) 9 vots a 
favor (PP) i 4 abstencions (C’s). 
 
8. PROPOSICIÓ:  Instar a l’equip de govern a prioritzar les inversions a Platja de 
Palma, dotant-la de nous aparcaments a solars municipals buits, estacions de 
BiciPalma a primera i segona línia i millora dels accessos.  
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions C’s, la següent proposta transaccional: 
“Impulsar la recerca activa de fons de finançament per a la rehabilitació de la Platja de 
Palma i prioritzar les inversions necessàries”. 
 
7. PROPOSICIÓ sobre seguretat a Platja de Palma 
 
Sr. Rubio Aguiló (PP): 
 
“Gracias. Gràcies Sr. Batle. Sra. Pastor, muchísimas gracias. Bueno, en primer lugar nosotros 
desde el grupo municipal del Partido Popular, queremos manifestar nuestra mejor de las 
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intenciones, en la presentación de este Pleno extraordinario, ya lo han dicho los Portavoces que 
me han precedido, y evidentemente esto es un instrumento que cuenta pues la oposición, o los 
grupos municipales, la posibilidad de pedir un Pleno extraordinario, no con ganas ni con ánimo 
de fastidiar al Equipo de Gobierno, no con ganas ni con ánimo de poner palos en las ruedas, 
sino bien al contrario. Si nosotros hoy hemos presentado estas propuestas, y concretamente en 
mi caso el punto 7, donde se contienen pues toda una serie de propuestas que afectan a la 
seguridad ciudadana, es porque han sido los ciudadanos, han sido vecinos, han sido 
empresarios, han sido comerciantes, los cuales nos han insistido en que nosotros seamos su voz 
hoy aquí en este Pleno. Por lo tanto, no es que nosotros nos estemos representando a nosotros 
mismos simplemente para hacer una política de oposición crítica, y para ir en contra del 
Gobierno, sino todo lo contrario. Nosotros hoy estamos siendo portavoces, de lo que muchos 
ciudadanos, comerciantes, empresarios, piensan que son problemas en Playa de Palma, y lo 
único que hacemos nosotros hoy aquí es trasladar su opinión. Hoy hemos escuchado a muchos 
de ellos, ellos mismos han podido hablar en este Pleno, y nosotros lo que queremos es pues que 
quede constancia, pues de que esas peticiones efectivamente van a tener una efectividad real por 
parte del Equipo de Gobierno. Y quiero decir que pues al final se ha visto que no es mala 
intención, sino que el efecto que se pretende es absolutamente positivo, porque sino no 
hubiéramos tenido un representante del Gobierno, negociando con el Partido Popular, para 
poder llegar a un acuerdo en los distintos puntos, donde también se encuentra el punto 7, y por 
lo tanto yo creo que sí que va a ser posible llegar a diferentes acuerdos. Y eso supongo que 
Ustedes lo hacen porque realmente ven esa buena voluntad, y porque efectivamente tienen pues 
esa voluntad de consenso y de llegar a acuerdos con la oposición. También quiero decir que 
evidentemente los problemas que hoy tenemos, no son evidentemente solo culpan de Ustedes, 
es verdad que Ustedes han venido aquí hace 5 meses prácticamente, o 4 meses perdón, y están 
pues, han tenido el tiempo que han tenido para poder hacer frente pues a determinadas 
cuestiones. Pero sí es cierto, que se han encontrado pues en momentos cruciales, momentos que 
han sido pues estratégicos para un sector muy concreto, como es el sector turístico, el sector 
comercial en la Playa de Palma, que ya al principio de la temporada turística se han dirigido a 
Ustedes para pedirles, pues una serie de peticiones, y ellos pues han visto como no se les ha 
escuchado. Puede ser que hubiera unas previsiones, puede ser que el Equipo anterior hubiese 
dejado preparadas una serie de estrategias, esto según lo que dicen Ustedes, pero evidentemente 
el Equipo de Gobierno en estos momentos son Ustedes, y Ustedes son los que tienen que hacer 
los cambios necesarios, en caso de que aquellas previsiones no sean suficientes, porque una 
previsión no deja de ser una previsión, luego Ustedes tienen que dar efectivo cumplimiento. 
Luego también quiero dejar bien claro que desde el Partido Popular, reconocemos la 
profesionalidad de la Policía local de Palma, pensamos que está compuesta de efectivos 
policiales absolutamente profesionales y preparados, han dado buena muestra de ello, y lo 
siguen dando, y por lo tanto creo que pues contar con un Cuerpo como el de la Policía local de 
Palma, pues es un auténtico lujo. Pero evidentemente las decisiones políticas las toman Ustedes, 
y desde su Regiduría evidentemente, pues se ve afectado como la Policía local, pues tiene que 
actuar y en este caso en Playa de Palma. Por eso nosotros le instamos pues a cinco puntos, en el 
cual pues tal y como se nos ha trasladado, pensamos que tiene que intensificarse, incrementarse, 
la presencia policial en la Playa de Palma, para garantizar el cumplimiento de la Ordenanza 
Cívica. Nosotros entendemos que la Ordenanza Cívica es un instrumento que ha funcionado. 
También se nos ha trasladado que desde que gobiernan Ustedes, y eso es algo que no me 
invento yo, porque lo he oído, no una, dos, sino tres, cuatro y más veces, ha habido un retroceso 
en cuanto a seguridad ciudadana en Playa de Palma. Entonces evidentemente eso será pues por 
algo que Ustedes a lo mejor no han calculado, o no han sabido calcular. En definitiva es algo 
que nosotros sí que hemos escuchado, y creo que es algo que se tendría que tener en cuenta. 
Pensamos que la Ordenanza Cívica regula temas importantísimos, como por ejemplo el tema de 
los trileros, en los artículos 25 a 28, prostitución artículo 37-40, botellón 52-58, venta ambulante 
59-62, el tema de los masajes en la Playa del 65 al 66. Y eso son temas pues que se ha visto una 
mayor presencia, que se ha visto pues una mayor presencia de venta ambulante, más botellón en 
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la Playa. Antes había una patrulla pues que lo que hacía era ir con un camión de Emaya y 
requisar todo ese material, y efectivamente no se veía, una presencia de botellón en la primera 
línea. Decían, no, es que se pasaba a la tercera o a la cuarta, bueno es que no tiene que estar ni 
en la tercera ni en la cuarta, evidentemente. Si tenemos que quitar el botellón en primera línea, 
tampoco tiene que estar en las otras líneas de Playa. Por eso también instamos al punto 7c, para 
que efectivamente se vuelva a restablecer esa, poníamos patrulla pero realmente nosotros lo que 
queríamos decir, es una pareja policial, que era lo que teníamos anteriormente. Entonces bueno, 
nosotros bien, ya me entiende Usted perfectamente, pero nuestra intención va por ahí. También 
instar a la coordinación policial entre los efectivos de la Policía local y la Policía Nacional. Y 
Ustedes pues hoy hemos estado hablando, creemos que es también importante, que se incorpore 
la Policía local de Llucmajor, pues para que haya una mayor coordinación, y efectivamente que 
todas estas fuerzas y cuerpos de seguridad del Estado, pues puedan participar. Y instar a la 
recuperación de las reuniones quincenales, para la Comisión de trabajo de la Playa de Palma, 
con vecinos, comerciantes, oferta especializada, hoteleros, Concejales y también con los 
mandos policiales, pensamos que estas son unas reuniones estratégicas, y efectivamente son 
totalmente necesarias, como se tenía anteriormente, pensamos que esto es importante que 
Ustedes lo vuelvan otra vez a rescatar. Así como instar también a la creación de una oficina 
móvil de la Policía local en Playa de Palma, y en Plaza Mayor. Son zonas donde hay muchísima 
afluencia turística, donde hay mucha presencia de venta ambulante, ilegal. En Playa de Palma 
nosotros pudimos vivir de primera mano, que efectivamente esa venta ambulante, no solamente 
es de mercancías, sino que además también hay un problema de estupefacientes, de tráfico de 
drogas, y evidentemente también todo el tema de la prostitución, como también.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Rubio, tindria que anar acabant.” 
 
Sr. Rubio Aguiló (PP): 
 
“Sí Señor Alcalde. Simplemente eso, decirles que nosotros lo único que queremos es trasladar 
lo que son las preocupaciones de los vecinos, de los comerciantes, que se han dirigido a nuestro 
grupo, porque han visto que no ha habido la acción que ellos esperaban durante estos meses. 
Somos conscientes de que no llevan mucho tiempo, somos conscientes, somos conscientes de 
que si tenemos que hablar de responsabilidad pues evidentemente aquí ha habido muchos 
Gobiernos, que probablemente sean responsables, pero creo que se trata de actuar y escuchar a 
los ciudadanos. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Els pregaria que es senyessin al temps d’intervenció per ajustar-nos.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. En primer lugar recordar que fui nombrada Regidora de Seguridad 
Ciudadana el 14 de junio, hace 3 meses. Por tanto desde esa fecha en adelante les puedo 
proporcionar todas las cifras y datos de los que dispongo, las aclaraciones que Ustedes me 
soliciten, en cuanto a actuaciones y decisiones tomadas en el Área de Seguridad Ciudadana. En 
segundo lugar señalar que ante el oportunismo del grupo municipal del Partido Popular, en 
cuanto a la solicitud de un Pleno extraordinario, sobre la problemática de la Playa de Palma, la 
gestión realizada por el PP la anterior legislatura, fue directamente ineficaz. En la Playa de 
Palma nos hemos encontrado con un dispositivo policial escaso, y que ha empezado tarde en la 
zona, ya que por una decisión meramente política, el dispositivo de refuerzo no empezó hasta el 
mes de junio. Se acordó que empezara día 20. Parece que no sabían que la temporada turística 
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empezaba mucho antes. También nos encontramos con un personal totalmente desmotivado, 
precisamente por los acontecimientos que desgraciadamente vemos todos los días en los medios 
de comunicación, y que en estos momentos están en sede judicial. Los Policías locales son unos 
grandes profesionales, y por unos pocos, Ustedes consintieron que decayera la imagen de todo 
el Cuerpo de la Policía local de Palma. En cuanto a los medios que se disponen en la zona de 
Playa de Palma, los vehículos destinados tienen una media de 12 años y medio, por lo tanto a 
nivel de recursos materiales estamos totalmente infradotados. Sin armeros, los Policías de la 
zona de la Playa de Palma, al empezar el servicio, tenían que ir a recoger su arma o al cuartel de 
San Fernando, o a las instalaciones que tenemos en el Aeropuerto. Desde que entró el Equipo de 
Gobierno, tienen armero en la Playa de Palma. Sin fundas antihurtos, que son las fundas 
reglamentarias establecidas por Ley, así como además dota toda una serie de necesidades tan 
fáciles de solucionar, como son el estado precario y lamentable de las instalaciones, utilizadas 
por los ciudadanos, que no se contaba ni siquiera con sillas mínimamente decentes, para poder 
tomar denuncias a los ciudadanos que se acercaban a las instalaciones municipales. Han 
reducido el presupuesto, ejercicio tras ejercicio, hasta llegar a la extenuidad, sin ser capaces de 
ofrecer una alternativa de gestión. No llegan incluso a mantener lo que dispone la propia Área 
de Seguridad Ciudadana, como son las cámaras de la Playa de Palma, que en dos años y medio 
a nadie se le había ocurrido que había que limpiarlas, y habían hecho creer a la propia Policía, 
incluso al Cuerpo Nacional de la Policía, a la Delegada del Gobierno de su propio partido, que 
las cámaras de la Playa de Palma no grababan, que efectivamente sí que grababan, y no sabían 
ni siquiera que grababan. Hemos ampliado, este Equipo de Gobierno ha pasado de grabar 6 días, 
ahora mismo las cámaras de Playa de Palma graban durante dos meses seguidos. Este es un 
claro ejemplo del nivel de preocupación que tenían Ustedes por los problemas de Playa de 
Palma. Me permitan destacar, porque es realmente importante, que a fecha de hoy podemos 
decir que se ha acabado prácticamente con una de las actividades más conflictivas de la Playa de 
Palma, el juego del trile, actividad prohibida y que hasta la fecha ha ocasionado a la zona una 
gran inseguridad, tanto para residentes como para turistas que visitaban la zona. Esto se ha 
conseguido con acciones policiales contundentes, y por supuesto algo muy importante a 
destacar, que por primera vez este Ayuntamiento, este Equipo de Gobierno, ha solicitud de esta 
Regiduría, se ha personado en la causa contra los trileros, en calidad de acusación popular, a 
través de los servicios jurídicos de este Consistorio, por la agresión, intimidación, producida el 
pasado 17 de agosto a unos turistas. El anterior Equipo de Gobierno, tuvo la oportunidad de 
haberse personado en una causa similar el año 2013, y no lo hizo, por una decisión meramente 
política, no técnica. Estos hechos son los que demuestran la falta de interés del anterior Equipo 
de Gobierno del Partido Popular por Playa de Palma. En cuanto a las intervenciones en venta 
ambulante, el año 2015 en primer lugar, si se hubiera empezado el dispositivo policial en el mes 
de marzo o abril, la Policía podría haber hecho una buena labor en prevención, y evitar la 
llamada masiva de vendedores ambulantes, de otras zonas geográficas. Hay que decir que parte 
de los Policías de Playa de Palma, se ofrecieron para empezar a trabajar antes en este sentido de 
prevención, y el anterior Equipo de Gobierno se negó. Decisión meramente política. Otro gran 
obstáculo que hemos tenido, y que ha dificultado mucho la intervención policial, es el retraso de 
la autorización por parte de la Delegación de Gobierno, para que nuestros agentes pudieran 
vestir de paisano. Esta autorización ha llegado al Cuartel de la Policía local el día 4 de 
septiembre. Esta autorización es muy importante, porque permite multiplicar la efectividad de 
los servicios policiales. Esperemos que para el año 2006, la Policía local disponga de esta 
autorización a principios de la temporada turística, y no casi al final como ha ocurrido en el año 
2015. En relación a la venta ambulante, se han realizado múltiples operativos, y entre ellos uno 
de los mayores operativos de intervención, con más de 2.300 objetos decomisados de venta 
ambulante. Desde el Área de Movilidad, en colaboración con el Área de Seguridad Ciudadana, 
se ha regulado la actividad de los bicitaxis, que generaban conflicto importante con los taxistas 
y los empleados de estos establecimientos en primera línea. Y esa regulación ha permitido darle 
un instrumento a la Policía, ya que con esta regulación, se han establecido directrices claras 
sobre como y cuando se puede utilizar el servicio. Además se está trabajando en una Ordenanza 
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específica para la Playa de Palma, en la que se incluya el control en la venta de alcohol, por 
parte de según que establecimientos, ya que otro de los grandes problemas son las actuaciones 
incívicas producidas por las grandes ingestas de alcohol, que generan alarma y sensación de 
inseguridad en la zona. Ya para finalizar y para entrar en sentido las propuestas, en materia de 
Seguridad Ciudadana, que han presentado el grupo municipal del Partido Popular, decir que en 
relación con la propuesta 7a, hemos llegado a un acuerdo donde dice, Ordenanza Cívica, 
tenemos que incluir que diga totes les Ordenances municipals, ya que la Policía entendemos que 
debe atender a todas las Ordenanzas e instrucciones aprobadas por este Ayuntamiento. En 
cuanto a la 7b, votaremos en contra, ya que existen dos Comisarías en la zona de Playa de 
Palma, una de las cuales, la de Avenida América, permanecía cerrada al público, por una 
decisión política del anterior Equipo de Gobierno del Partido Popular. Así como la oficina de 
centro, que se abrió el pasado mes de julio a los ciudadanos, que también fue cerrada por una 
decisión política del anterior Equipo de Gobierno. Por tanto, no vemos necesario hacer un gasto, 
en algo que se puede solucionar solo con utilizar y abrir las instalaciones, de las que disponemos 
en Policía, para atender a residentes y visitantes. Es el momento de gastar en las cosas urgentes 
y necesarias, y en optimizar los recursos que tenemos. En cuanto a la 7c, también hemos 
acordado modificar, recuperar por la palabra mantener. La 7d, votaremos en contra, ya que está 
misma Comisión que nos reunimos el mes pasado, ya está en marcha, y ha fijado un calendario 
de reuniones tanto a la temporada alta como a la baja. Creemos que esta Comisión es de suma 
importancia, por lo que entendemos que debe mantener su actividad todo el año, y no solo en 
temporada alta, como propone el grupo municipal del Partido Popular. Por otro lado y como 
novedad, este Equipo de Gobierno propuso la incorporación de los representantes vecinales a 
dicha Comisión, que esperemos que participen efectivamente en ella, ya que los problemas e 
inquietudes son comunes. Y en cuanto a la 7e, se ha propuesto una transaccional, que supondría 
impulsar a la recerca, perdó, instar a impulsar a la coordinació policial entre els efectius de les 
policies locals de Palma i Lluchmajor, i de les forces i cossos de seguretat de l’Estat a Platja de 
Palma, mitjançant canals continus de comunicació i informació. Gracias Sr. Alcalde.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Veig que el temps no és la Nostra virtut.” 
 
Sr. Bauzá Simó (Ciutadans): 
 
“Gràcies. Bé, jo crec que tota la gent que ha vingut en aquest Ple, pot assistir a la manera en 
que, tant el grup del Govern com el grup majoritari de l’oposició, ha deixat defora a l’altre grup 
de l’oposició, per arribar ells a una transaccional, sense que nosaltres tinguéssim, ni 
coneixement fins en el moment en que hem vingut en aquest Ple, en que qualcú s’ha acostat i 
ens ha donat un paper. Jo crec que aquesta situació és lamentable, és lamentable, i jo li 
demanaria que prenguessin mesures davant aquestes coses, perquè no ho veig correcta. En el Sr. 
Carrió li diria que de passo ens inclogui dins la pàgina Web, perquè també s’ha oblidat de 
nosaltres. És a dir, ha fet moltes reunions amb tothom. Si vostè és el Regidor del Districte, i el 
responsable d’això, és a dir, vostè s’ha oblidat de posar en el grup Ciutadans, a dins la pàgina 
Web. Prengui nota, i ens apunti, ens apunti perquè estam aquí, ens conti i veurà que en trobarà 
4, i estam aquí asseguts. Per l’altre banda jo he vist que la Sra. Pastor, no ha atès en els 
requeriments de festejar del Sr. Rubio. El Sr. Rubio li ha demanat per festejar, amb aquest tema 
de que han arribat en aquestes grans coses i aquests grans acords, a damunt lo que hi ha hagut 
amb la Policia local, i me n’alegro, m’ha agradat, li ha dit vostè la realitat. I la realitat és que la 
Policia local diu que el mes d’abril es començaven els operatius. Que també li he de dir Sra. 
Pastor, que la Policia local deia que ningú havia anat el quarter a veure-les, i hi varem anar 
nosaltres un vespre, que vostè ho sap, i el dia següent hi varen anar vostè i el Batle. També ens 
ho varen contar. Sí, sí, sí, sí, sí.” 
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Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Yo vivo en el cuartel casi, casi, no se le olvide.” 
 
Sr. Bauzá Simó (Ciutadans): 
 
“Ens ho varen contar els Policies locals. És a dir, aquestes coses funcionen així. I és cert, i és 
cert que s’han d’anar veient, i és lo que els dèiem nosaltres en el principi, la Junta que hi ha 
d’haver de seguretat, han d’incloure a la Guàrdia Civil, a la Policia local de Lluchmajor també 
hi ha la Guàrdia Civil Sr. Rubio, hi ha la Guàrdia Civil també. I convindria també que encara 
que en menys coses, incloguessin la Guàrdia Civil de Calvià i la de Marratxí, perquè aquestes 
situacions en menor mesura, també es poden donar amb els municipis que són límit del 
municipi de Palma. Nosaltres en això miri estaiem mirant les proposicions aquestes que havien 
fetes, ens pareixien insuficients, la veritat és que jo crec que lo de la Policia local no mereix el 
tenir un atac d’amnèsia, tenint els comissaris com estan, tenint la situació que hi ha dins la 
Policia local. Pareix esser que aquí no ha passat res mai, pareix esser que ningú se’n recorda de 
res, nosaltres sí ens en recordem, sí recolzem a la Policia local de Palma, i sí estam amb les 
persones que estiguin en el Govern, i vulguin reformar aquesta situació de veritat, de veritat, no 
venir aquí a fer exposicions demanant àrnica, desprès d’haver demanat aquesta proposta. 
Gràcies.” 
 
Sr. Rubio Aguiló (PP): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Pastor, sinceramente, no entiendo su tono, no le entiendo. 
Vamos a ver, nosotros no somos oportunistas. En el momento en el que nosotros lo que 
hacemos es escuchar a los ciudadanos, en el momento en el que nosotros lo que hacemos es 
coger el teléfono, porque hay unas entidades vecinales que nos llaman, en el momento en el que 
nosotros lo que hacemos es acudir, porque nos están llamando unas asociaciones, unos 
comerciantes, unos hoteleros, que están preocupados, y que están diciendo que se han reunido 
con Usted, y que Usted no les ha escuchado, eso no es ser oportunista, eso es cumplir con lo que 
los ciudadanos quieren que cumplamos. Nosotros estamos aquí para hacer oposición, Usted para 
gobernar, nosotros para hacer oposición. Y nosotros ¿Qué quiere que hagamos? ¿Qué estemos 
de vacaciones y no les atendamos? ¿Eso es lo que Usted quiere? Yo lo entiendo que Usted 
quiere eso, que a Usted lo que le gustaría es estar cómoda, hacer y deshacer y no tener una 
oposición que le diga lo que tiene que hacer. Pero Sra. Pastor, se ha equivocado, porque 
nosotros no vamos a ser así. Nos estamos presentando, nosotros somos una oposición 
constructiva, y lo que vamos a hacer es escuchar a todo ciudadano que nos llame, y eso es lo 
que estamos haciendo. Y evidentemente, nosotros estamos defendiendo a la Policía local, la 
estamos defendiendo, porque son unos magníficos profesionales. A pesar de Ustedes, a pesar de 
Ustedes, son unos magníficos profesionales. Si nosotros tenemos un instrumento que funciona, 
que es la Ordenanza Cívica, que todas las asociaciones, vecinos, entidades de la Playa de Palma 
nos están diciendo, que como es posible que el Equipo de Gobierno se está planteando quitarla, 
porque es lo único que funciona. Y evidentemente es lo primero que Ustedes se quieren cargar, 
pero si es que no tienen remedio, si lo que funciona es lo que Ustedes se cargan. Y así les pasa 
siempre cuando gobierna la izquierda. Por lo tanto yo creo que aquello que ha funcionado, 
Ustedes lo que tienen que hacer es respetarlo. Y sobretodo lo que hay que hacer es dejar la 
prepotencia, porque eso a los ciudadanos no les gusta, no les gusta en absoluto Sra. Pastor. Yo 
lo entiendo que Usted tiene en estos momentos muchos problemas, y yo si Usted quiere, de 
verdad, colaboraré con Usted para resolverlos. Es que no tenemos el menor problema para eso, 
si es que estamos aquí para eso, para ayudarle, y por eso hacemos este Pleno. Usted acaba de 
decir que nosotros hemos hecho una serie de peticiones constructivas, pero Usted ha dicho que 
nos va a votar buena parte de ellas, perdón, ha dicho oportunistas, y luego ha dicho que nos va a 
votar una serie de puntos a favor. Entonces Usted que está siendo oportunista también. Ah, es 
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que a lo mejor Usted está siendo oportunista porque realmente Usted quiere dar una imagen a 
los ciudadanos, que resulta que después no va a ser, por lo tanto. Yo creo que no, yo creo que 
Usted tiene buena fe, yo creo que Usted lo que quiere es llegar a un acuerdo con el Partido 
Popular, que me parece muy bien, y que evidentemente entre todos podamos resolver lo que es 
un problema, que no es un problema solo suyo, ni nuestro, es un problema de todos. Y si es un 
problema de todos vamos PP, PSOE, Ciudadanos, que si se han sentido desplazados, yo les pido 
también disculpas, lo que pasa es que sinceramente nosotros a las 3 es cuando se nos ha dicho 
que el Equipo de Gobierno quería llegar a una serie de acuerdos, pero que no pasa nada, de cara 
al futuro yo creo que se trata de mejorar estas cosas, que haya mejor coordinación y que haya 
pues más diálogo, y somos los primeros que estamos dispuestos para ello.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Rubio s’ha acabat el seu temps. Dos segons.” 
 
Sr. Rubio Aguiló (PP): 
 
“Sí, solamente, Sr. Alcalde, solamente decir que perdone que le diga pero es que no le están 
haciendo caso, no le están haciendo caso. Usted ha dicho que no se tiene que hablar de herencia, 
y aquí la intervención de su Regidora de Policía ha sido toda 100% herencia, por lo tanto Sra. 
Pastor haga Usted un poco de caso a su Alcalde. Muchas gracias.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Rubio, primero decir que no he hablado solo de herencia, he hablado de 
gestión de estos últimos 3 meses, y creo que ha quedado bien demostrado no solo en las 
decisiones que se han tomado, sino en las actuaciones que se han llevado, en los resultados que 
hemos tenido. No me quiero extender mucho en el turno de réplica, y solo recordar que 
seguramente se han realizado más actuaciones en la Playa de Palma estos últimos 90 días, que 
en la anterior legislatura. Decía que esta Regidora ha llegado una vez tomada conciencia de la 
situación, no solo hemos sido capaces de solventar muchos problemas, sino no ha servido, 
menos ha servido lo que se hizo en los últimos 4 años.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, diría, diría que Sr. Gijón Usted tiene experiencia como yo, y sabe que no se puede 
interrumpir. La Sra. Pastor lo ha hecho antes, pero es que acaba de empezar, acaba de empezar.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, sí, claro, claro, tienen que copiar las malas costumbres como yo hago, muy bien. Sr. Gijón 
gracias, gracias por dejarme intervenir Sr. Gijón. Sigo, ahora me cojo 30 segundos. Desde que 
esta Regidora ha llegado, y una vez tomada conciencia de la situación, no solo se ha sido capaz 
de solventar muchos problemas, sino que hemos sido capaces de generar ilusión entre el 
personal allí destinado. Debido al nivel de implicación que ven en su clase política, dotando de 
al menos a la Playa de Palma, limpiando las cámaras de Palma. Discúlpeme un momento, esto 
es como nos encontramos las cámaras de Playa de Palma, y así como están una vez que ha 
intervenido este Equipo de Gobierno. Esto es de lo que dispone también la Policía Nacional 
para hacer su trabajo. En cuanto a notas de prensa Sra. Durán, miré el año 2014 y el 2013 de 
Playa de Palma, notas de prensa y publicaciones hay todas y más, las que quieran, aquí las 
tienen para que dispongan de ellas. No porque como anteriormente han sacado notas de prensa 
de lo que ha pasado este verano en Playa de Palma, que sepan, que sepan, que la problemática 
es histórica, es histórica, y por lo tanto de lo que se trata aquí es de que este Equipo de 
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Gobierno, ahora conoce la situación, intentaremos poder trabajar y darles soluciones a todos los 
temas. Muchas gracias Sr. Alcalde.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Sr. Alcalde. Le quería solicitar tiempo de réplica.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Tienen otro bloque después.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“No pero se ha dirigido a mí.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Ustedes también se han dirigido al Sr. Carrió y no ha contestado. Saben como va, miren, les he 
dado tiempo de sobra, no tienen queja, pasemos a votación.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Sr. Alcalde, solamente le pido, según el Reglamento.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“No tienen motivo de queja, es así de claro, creo que todos los que están aquí lo están viendo.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“No, solamente.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Por tanto vamos a votar que aún queda otro bloque.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Sr. Alcalde, solamente decir una cosa.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Una cosa es eso y otra es aprovecharse ya. Pasamos. No puede replicar el público. Hay otro 
turno de réplica, hay otro turno de intervención. Sr. Gijón ¿se puede poner tranquilo? Bueno, 
pasemos a votación.” 
 
7a. Instar a l’equip de govern a millorar i incrementar la presència policial a Platja 
de Palma per garantir el compliment de l’Ordenança Cívica en relació a les 
conductes més conflictives, com “trile”, venda ambulant, “botellot” o prostitució. 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions C’s, la següent proposta transaccional: 
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“Instar a l’equip de govern a millorar i incrementar la presència policial a Platja de 
Palma per garantir el compliment de totes les ordenances municipals en relació a les 
conductes més conflictives, com “trile”, venda ambulant, “botellot” o prostitució”. 
 
7b. Instar a la creació d’una oficina mòbil de Policia Local a Platja de Palma i 
altra a Plaça Major, com a zones referencials pels visitants i ciutadans.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma) 9 vots a 
favor (PP) i 4 abstencions (C’s). 
 
7c. Instar a la recuperació de la patrulla de Policia Local acompanyada de un 
vehicle de EMAYA per a la retirada de material per al consum il·legal d’alcohol 
entre les 20.00 i les 23.00 hores.  
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions C’s, la següent proposta transaccional: 
“Instar al manteniment de la patrulla de Policia Local acompanyada d’un vehicle 
d’EMAYA per a la retirada de material per al consum il·legal d’alcohol entre les 20.00 i 
les 23.00 hores”. 
 
7d. Instar a la recuperació de les reunions quinzenals de maig a octubre de la 
Comissió de Treball de Platja de Palma, amb veïnats, comerciants, oferta 
especialitzada, hotelers, regidors i comandaments policials.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma) 9 vots a 
favor (PP) i 4 abstencions (C’s). 
 
7e. Instar a la coordinació policial entre els efectius de la Policia local i nacional a 
Platja de Palma mitjançant canals continus de comunicació i informació.  
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions C’s, la següent proposta transaccional: 
“Instar a impulsar la coordinació policial entre els efectius de les  policies locals de 
Palma i Llucmajor i de les forces i cossos de Seguretat de l’Estat a Platja de Palma 
mitjançant canals continus de comunicació i informació”. 
 
9. PROPOSICIÓ sobre neteja a Platja de Palma 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno lo primero que quería decir es, que yo creo que animaría a 
los Regidores a tomarse con un poco mas de tranquilidad, las propuestas en positivo que hace la 
oposición, creo que se está llevando a un nivel de tensión que yo creo que si tiene que ser así 
durante toda la legislatura pues acabaremos con unas actitudes que creo que no son las que 
corresponden. En este apartado, instamos al Equipo de Gobierno a poner en marcha lo que es un 
Plan integral de limpieza y mantenimiento de la Playa de Palma, que incluya todas las áreas, 
porque es más allá de la primera línea, y además lo ponemos a propósito porque también somos 
muy conscientes de que la Playa de Palma, no es solamente la zona que da a la Playa, sino pues 
todo lo que son las distintas calles de segunda y tercera línea. Igualmente también instamos al 



 

- 32 - 

Gobierno a proceder al soterramiento progresivo de los contenedores. Yo creo que este tema de 
la limpieza, pues nos ha dicho el Alcalde que se ha hecho pues una inversión especial, nos han 
hablado incluso de que se han incorporado hasta 40 personas más en esta área. Yo siento 
decepcionarles, pero si efectivamente se han incorporado 40 personas más a esta área, es una 
pena que no se haya notado. Yo creo que habrá que revisar muy bien cuales son los 
procedimientos que están llevando a cabo, cual es el sistema que se está llevando a cabo, porque 
efectivamente pues no se está notando. Y no lo digo yo sino que como muy bien han dicho mis 
otros compañeros, lo dicen las asociaciones de vecinos, y lo dicen también, tanto los 
comerciantes como otros empresarios. Y como muestra me he sacado la encuesta que ha pasado 
Acotur hace unos días, a todos sus comerciantes. Y justamente pues entre otras hacían preguntas 
dirigidas a tema de seguridad, en tema de trileros, en tema de venta ilegal. Y curiosamente 
cuando les decían si tenían alguna preocupación sobre la que no les hubieran preguntado, y 
quisieran exponer, pues se sacaba precisamente la falta de limpieza. Hablan de calles por 
ejemplo de segunda y tercera fila, como algo bastante alarmante. El mantenimiento de las calles, 
de las aceras y los desagües es preocupante, según comerciantes y residentes. Se quejan de que 
ellos mismos tienen que ir media hora antes a su comercio, para tener la zona en condiciones y 
limpiarla. Hablan de hierbajos de metro en las calles colindantes, y curiosamente a pesar de que 
otros Regidores no lo ven así de claro, cuando se hacía la enumeración de los principales 
problemas de la Playa de Palma, para los comerciantes, están entre otros la delincuencia, los 
robos, la venta ambulante, el trile, la venta de alcohol. Curiosamente todos aquellos temas 
regulados por la Ordenanza Cívica, si parece que todo el mundo está de acuerdo en quitarla, 
pues yo creo que esto demuestra que no es así. Y uno de los puntos que concretan este informe 
dicen, el Ayuntamiento y Emaya en concreto, tiene perdido el control de la situación. Hablan de 
cutrez y falta de limpieza y mantenimiento. Y no es que lo diga yo, lo dicen los comerciantes de 
la Playa de Palma, que son un colectivo bastante amplio. Han Ustedes hablado de muchas 
herencias, yo creo que una herencia muy positiva que no han valorado pues es ese Convenio que 
se firmó entre el Govern y el Consorcio de Playa de Palma, precisamente para destinar más de 
110 millones de euros en los próximos 10 años, y que entre otros temas se hablaba de un 
Convenio, precisamente de colaboración entre el Consorcio de Bolsa de Plazas, la Agencia de 
Turismo, y el Consistorio palmesano, dedicando 1,2 millones de euros para el soterramiento de 
contenedores, de residuos sólidos urbanos en un tramo de la Playa de Palma, así como el 
acondicionamiento del ensanche de la calle Bellamar. Han hablado Ustedes de lo condicionados 
que estaban por decisiones que ya estaban tomadas, precisamente este concurso incluso estaba 
sacado, licitado ya por Emaya, por un total de 606.000 euros. Un concurso precisamente, para 
soterrar unos 44 contenedores, y hacer una instalación de 11 baterías. Sin duda estos 
contenedores soterrados, han dado muy buen resultado en otras zonas, porque aumenta esa 
capacidad de los contenedores más que incluso los de superficie, reduce el impacto visual, 
olfativo y de ocupación de espacio, respecto a los contenedores de superficie. Y lo que es más 
importante, es un Convenio donde el Ayuntamiento solamente pone un 20% y el otro 80% lo 
pone el Consorcio de Bolsa de Plazas, con lo cual yo creo que es importantísimo que si tan 
condicionados se han visto por otras decisiones que ya estaban hechas por el  Consistorio 
anterior, condiciónense también por esta, y lleven adelante este Convenio, y sigan adelante con 
ese soterramiento de contenedores de la Playa de Palma, que yo creo que puede ser muy 
positivo para toda esa zona. Muchas gracias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí, permeteu que comenci expressant la meva sorpresa davant l’actitud del Partit Popular, que 
fa 4 anys que governava i tenia l’oportunitat de posar en marxa totes aquestes mesures que ara 
ens planteja, i ens les planteja justament quan està acabant la temporada, o el centre de la 
temporada turística de Palma. Esperem, posaré la meva bona voluntat d’esperar que aquesta 
actitud, que vosaltres dieu que és constructiva del Partit Popular, sigui així durant tota la 
legislatura, i puguem fer un diàleg, un diàleg sà i democràtic, i no lo que hem patit durant 
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aquests 4 anys que el Partit Popular ha governat a l’Ajuntament de Palma. Que ara pareix que 
feu una oposició constructiva, però quan governeu sou molt destructius. Després d’aquest apunt 
inicial, me’n vaig a Platja de Palma. Hem de pensar que Platja de Palma com tots sabem i tots 
els problemes i totes les problemàtiques que ens plantegen els veïnats o les solucions que 
puguem aportar des de l’Ajuntament de Palma, són problemàtiques que bàsicament tenen el seu 
origen en el model turístic i especialment en la massificació que pateix aquesta zona. Hi ha 
40.000 llits a Platja de Palma, només de hotels, sense contar altres establiments que ofereixen 
espais d’allotjament en aquella zona. Això vol dir una massificació absoluta, allà on se més que 
duplica durant la temporada turística la població que viu o està en aquella zona. Això vol dir que 
hi ha això, unes 40.000 persones, no arriben, 39.000 persones ens han dit la Federació Hotelera 
durant el mes d’agost, que està a Platja de Palma cada dia a part dels seus veïnats i veïnes. Clar, 
això suposa moltes molèsties amb el tema que ens centrem ara de neteja i de recollida de fems, 
etcètera, però també tots els altres problemes que s’han anat especificant avui i en molts altres 
contextos. O sigui que estam davant una zona totalment degradada, allà on el Partit Popular ha 
estat còmplice d’aquesta degradació. Per això ara celebro que és la vostra preocupació, però 
crec que a part de preocupació, s’han de posar mesures quan un partit governa si realment 
aquesta preocupació. Des d’Emaya específicament, evidentment estam millorant, com ja ho hem 
dit altres vegades, estam millorant els serveis de neteja i de recollida de fems, no només a la 
Platja de Palma, sinó a tota la ciutat, però també especialment a la Platja de Palma. Ara vos 
donaré algunes dades objectives, perquè tothom les pugui valorar i les pugui tenir. Però 
evidentment som conscients que podem millorar fins a l’infinit els serveis de neteja, i de 
recollida de fems, però necessitem la coresponsabilitat de tots els ciutadans i ciutadanes, però en 
aquesta zona especialment amb els empresaris i els interessos econòmics que hi ha en aquest 
sector, que com deia abans són un dels principals problemes d’aquestes barriades, la 
massificació turística, que suposa uns beneficis empresarials a uns sectors molt concrets, que 
aquests han d’esser coresponsables de lo que passa en aquesta ciutat, i en els barris. O sigui que 
volem recuperar la dignitat d’aquests barris de zona turística, però necessitem la responsabilitat 
dels hotelers, i esperem que la puguem tenir en diferents aspectes, que ja els hem demanat en 
reunions que hem tingut directament a Emaya amb aquests sectors. Per comentar-vos un parell 
de dades, hem reforçat en 4 persones, no 40 evidentment, 4 persones a Platja de Palma. Ha estat 
un mal entès a lo millor, eren 4 persones més que estan fent feina amb la contractació de reforç, 
amb tota la maquinària d’aigua, de neteja de papereres, de neteja de vials, etcètera. Es fan a la 
Platja de Palma, a primera línea es passen, es fan tres passades diàries de neteja i de buidatge de 
papereres. Això no es fa a cap altre lloc de la ciutat. Vull dir que tenim una cura especial en 
aquesta zona. I a més a més hi ha un reforç, tots els diumenges i festius, allà on unes 18 
persones fan també neteja, sobretot a primera línea de la mar. O sigui que estam a una zona allà 
on la neteja és diària, a gairebé totes les zones de Platja de Palma. Evidentment no és suficient, 
per lo que diem de la massificació que hi ha. Comparant dades de reclamacions ciutadanes del 
mes de juliol i el mes d’agost a Emaya per la neteja, com sabem hi ha moltes reclamacions, hem 
passat del mes de juliol 1.200 reclamacions, en el mes d’agost 758 reclamacions. Això vull dir 
que en un mes han baixat a la meitat les reclamacions. Això deu esser símptoma que estam 
començant a millorar els serveis, cosa que el 2014, la comparativa del mes de juliol hi va haver 
950 reclamacions i el mes d’agost 772. O sigui que la davallada no va esser tan gran, estam 
parlant de que hem davallat a la meitat. I aquests indicadors es repeteixen també amb les 
reclamacions que hi ha de fems, i tot i així tenim, hem recollit moltes més tones de fems aquest 
estiu, en comparació a l’estiu passat. O sigui que d’alguna manera podem dir que estam 
incrementant l’eficiència dels serveis, i tenim menys queixes ciutadanes, això creiem que és una 
bona notícia, perquè estam millorant Emaya, precisament per millorar la ciutat. I en relació amb 
les dues proposicions que ens queden, hem plantejat una transaccional en el punt 9a, d’instar a 
l’Equip de Govern a promoure un Pla integral de neteja a la Platja de Palma, i a millorar el 
manteniment més enllà de la primera línea. Podríem votar a favor en aquesta proposta. I a la 
proposta de 9b, soterrar els contenidors hem de votar en contra, precisament en la línea de que 
estam fent una auditoria de serveis, com sap, i això també farà la valoració de quins sistemes de 
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contenidors necessitem implantar a diferents zones de Palma, i també a la Platja de Palma. I 
això és lo que ens marcarà que és lo que hem de fer amb aquests contenidors. Gràcies.” 
 
Sr. Bauzá Simó (Ciutadans): 
 
“Bé, respecte en aquestes propostes, nosaltres seguirem la posició que hem duit dins aquest Ple, 
perquè ja veig, vostès han arribat ja a la transaccional pertinent, nosaltres continuarem. De totes 
maneres jo lo que voldria sabre és si dins els temes de la neteja, també s’inclou que rebentin les 
depuradores, i ens quedin les platges plenes de porqueria, amem si també es recull dins la 
neteja, que això no és una cosa de despús-ahir, jo ho tinc ben clar en això, però amem si ja 
comencem amb un Pla d’inversions en les coses que són necessàries, que ens deixem de grans 
projectes, que deixem els sistemes dunars, perquè els facin en el desert, i nosaltres ens dediquem 
a les depuradores de Palma. I ens dediquem en aquestes coses, és a dir, les coses on el ciutadà hi 
veurà un profit. Les coses on les inversions seran i estaran aquí. I ens deixem de grans coses, 
perquè sinó acabarem fent propostes d’òperes enmig del moll de Palma, i jo crec que no 
hauríem de fer això, no hauríem d’arribar en aquest punt. Per tant nosaltres amb aquest tema de 
que s’incrementin els reforços, passin a segona i a tercera línea, perquè jo no sóc botànic, però si 
vostès me diuen que hi ha herbes d’un metro i mig, no són de fa dos minuts les herbes d’un 
metro i mig, tenen el seu temps de creixement, i això vol dir que ningú hi passa a tallar-les. 
Aquest és el tema, que ningú hi passava a tallar-les, perquè jo els ho he dit més d’una vegada, 
usuari que sóc del transport públic, tenia jardineres devora la parada del autobús, i aquestes 
jardineres no surten d’un dia per l’altre. I creixien i creixien, i ningú les llevava, els llevaven no 
sé si era 7 dies antes de les eleccions. Que no passi això, que no passi això, que el ciutadà vegi 
que quan està a una barriada que està més allunyada del centre, o més allunyada de primera 
línea, vegi que la neteja es fa diàriament, i vegi que el manteniment es dona a totes aquestes 
coses. Res més, gràcies.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Muchas gracias. Sin duda estamos todos de acuerdo en que en esa temporada turística la 
población aumenta, y precisamente por eso pedimos que se redoblen los esfuerzos en este tema, 
y además precisamente por eso pedimos un Plan integral, no ya solo de esta temporada sino de 
todo el año. Me parece un poco soberbio por parte del Equipo de Gobierno, el decir que el 
Partido Popular no ha hecho nada en esa zona durante años, o que hemos sido cómplices de la 
degradación. Yo creo que la aprobación de un PRI después de 11 años, el hecho de que se hayan 
hecho más de 50 reformas. El hecho de que hayan aumentado en más de 30 cambios hoteleros 
de categorías de hoteles de 4 estrellas y 4 estrellas superior. Que después de 25 años por primera 
vez haya hoteles de 5 estrellas en la Playa de Palma, que haya más de 400 planes de calidad y de 
modernización presentados por los establecimientos de restauración y ocio, creo que es mucho 
decir por su parte, y me parece muy soberbio decir que el Partido Popular ha dejado abandonada 
esa zona, y no ha destinado sus esfuerzos a reconvertir esa zona. Yo creo que queda mucho por 
hacer, pero sin duda no se puede decir que no se hayan dado los pasos, para un cambio de 
tendencia, y un cambio de modelo turístico en esa zona de Palma. Creo que cuando menos, 
cuando uno empieza en un Gobierno, cuando uno empieza en una actividad, hay que ser 
prudente, hay que ser prudente, porque al final uno se va a encontrar muchos problemas en 
adelante, y creo que hay que valorar las cosas que se han hecho bien, por los que vinieron antes 
que uno, y creo que eso es una buena receta para un político que empieza. Después yo creo que 
si Usted me dice que han bajado la mitad de las reclamaciones de Emaya, yo no le voy a decir 
otra cosa que enhorabuena y la felicito, pero sin duda dadas las quejas y dado lo que se está 
diciendo en las encuestas por los comerciantes, no se está notando, o habrá que hacer un mayor 
esfuerzo, y más cuando Ustedes están dedicando 50 personas más, en Emaya se han contratado 
este verano, que para eso sí que han tenido tiempo, no se han visto tan condicionados, ni por el 
presupuesto que ya había, ni por las decisiones tomadas por el Gobierno anterior, para eso sí 
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que han tenido tiempo de tomar decisiones en un momento determinado. Igual que han tenido 
tiempo, con un organigrama de Gobierno que funcionaba, han tenido tiempo de incrementarlo, 
pues para eso no se han visto tan atados. Pues evidentemente yo creo que si Ustedes han 
contratado a 50 personas más, que están destinando muchísimos más recursos, creo que pueden 
hacer mucho más. Ahora voy a ceder la palabra a mi Portavoz.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
  
“Bé, jo just he demanat aquests 30 segons per dir dues coses. Una, que avui l’Equip de Govern 
pren unes decisions, i nosaltres, gràcies a que nosaltres hem presentat un Plenari especial per 
Platja de Palma, avui l’Equip de Govern es compromet amb Platja de Palma, que això ja és una 
bona notícia. I després un altre cosa, no sé si pel tema, no sé si per Reglament o no me tocava 
tenir un moment la paraula per al·lusions, però jo que me facin menció a retalls de diari, quan 
nosaltres fa més d’un mes que varem demanar totes les denúncies que hi havia 2013, 2014 i 
2015, i encara ara no les tenim. La setmana passada li varem tornar a reclamar, ens va dir que 
ens les donaria, i encara no les tenim. També varem demanar els efectius policials, i encara no 
ho tenim. Crec que la transparència, la falta de transparència d’aquest Equip municipal és una 
constància, i jo això ho vull denunciar. Vull denunciar que demanem documentació i 
informació, i no la tenim mai. No importa me traslladin a retalls de diari, volem la informació 
que hem demanat fa més d’un mes. Li demanem, li varem demanar i li varem tornar a reclamar 
la setmana passada. vostè me va dir dijous que la tindríem, que no sabia si ja l’havien enviada i 
tot, i veig que és una mentida perquè no ens. Avui mateix encara l’hem tornada a reclamar, 
demanem transparència, que aquest Ajuntament ara suspèn en transparència, just en 3 mesos 
que fa que vostès governen.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí, per anar a temes concretes, per no desviar-nos. Tema de les herbes. El tema de les herbes, 
Palma està plena d’herbes per una causa molt clara. L’anterior Govern del Partit Popular fa més 
d’un any va donar ordre, sí ja podeu riure, però és responsabilitat del vostre company Andreu 
Garau, quan governava. Fa més d’un any va donar ordres d’iniciar el procediment de fer una 
contractació externa per fer net totes les herbes de Palma. Varen passar els mesos, i no es va 
desenvolupar aquest contracte. Perquè com que faltaven uns mesos per arribar a les eleccions, 
varen decidir, suposo, que no era una bona notícia l’externalització i la privatització d’aquest 
servei, i varen decidir tornar enrere aquesta contractació, i no fer-la efectiva. Però en el mateix 
temps, no varen notificar a cap treballador d’Emaya, que realitzés aquesta neteja, i per tant ni 
s’ha privatitzat ni Emaya ha fet la neteja de les herbes, fins fa dos mesos que nosaltres hem 
donat ordre de que se comenci a fer, amb aquesta neteja de reforç que estam fent a tots els 
barris. Aquesta és la gran gestió de l’anterior Equip de Govern en relació a les herbes. Podeu 
riure tot lo que vulgueu però és la vostra gestió. Tema de la Platja i de les banderes vermelles 
que hem tingut aquests darrers dies, és un tema que evidentment ens preocupa molt. Emaya ha 
presentat aquests darrers anys diferents projectes de millora de la xarxa d’aigua, de depuradores, 
etcètera, que necessiten fortes inversions. Però també és cert que gran part d’aquestes 
inversions, les inversions més importants, han de venir finançades via el cànon de sanejament 
que paguem cada mes tots els veïnats i veïnes de Palma. I fa uns 6 anys que el Govern balear, 
no destina cap euro a inversions a Palma en aquest sentit. La setmana passada vaig tenir una 
reunió amb recursos hídrics, que és l’autoritat del Govern balear en aquest cas, precisament per 
instar-los a que estudiïn de manera molt eficient, tots els projectes que s’han presentat aquests 
darrers anys, perquè comencin a fer inversions, i recuperar les inversions en aquest sentit. O 
sigui que és una preocupació compartida i que ja ens hem posat a fer feina. I per lo que 
comentàvem des del Partit Popular, seguir insistint que estam millorant els serveis, evidentment 
no són suficients, això som plenament conscients, i hem de seguir millorant, però totes les 
iniciatives que ha enumerat, que he sentit que numeraven, que han suposat en certa mesura, 
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alguna millora a la Platja de Palma, han estat iniciatives d’aquests darrers anys, d’iniciativa 
privada, no d’iniciativa de l’Ajuntament, que per exemple com Emaya, que és de lo que estam 
xerrant en concret, els darrers anys no es va fer cap contractació de reforç per un increment de 
personal a Platja de Palma, no es va fer. L’any passat es va fer a final d’agost, i es varen 
contractar no sé si eren 24 persones per tot Palma. Enguany dia 15 de juliol, hi havia 50 
persones que estaien fent feina de reforç, cosa que no varen sabre fer abans. O sigui que 
esperem que la vostra preocupació sigui constructiva, com he dit abans. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Ara sí, per tancar el Ple m’agradaria destacar que més enllà de les paraules, hem de valorar els 
fets, de que hem arribat a un acord en 9 dels 13 punts, i crec que això serà bo per Platja de 
Palma, i que aquest és el camí que hem de continuar fent junts, incorporant millores, 
evidentment, com ha estat el problema amb Ciutadans, que no ha de tornar a passar, però bé, és 
un camí que hem de recorre junts, i això serà per millor dels veïns i turistes de la Platja de 
Palma. Moltes gràcies.” 
 
9a. Instar a l’equip de govern a posar en marxa un pla integral de neteja i 
manteniment de Platja de Palma, que inclogui totes les àrees, més enllà de la 
primera línia. 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma i PP) i 4 
abstencions C’s, la següent proposta transaccional: 
“Instar a l’equip de govern a promoure un pla integral de neteja de Platja de Palma i a 
millorar el manteniment més enllà de la primera línia”. 
 
9b. Procedir al soterrament progressiu de contenidors. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, Som Palma) 9 vots a 
favor (PP) i 4 abstencions (C’s). 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i general del Ple acctal 
 
 


